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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L'  AJUNTAMENT EL DIA 30 DE 
MAIG DE 2013 
 
 
Vacarisses, 30 de maig de 2013, essent les 20:00 hores del dia de la data i prèvia convocatòria 
realitzada a l'efecte, es reuneixen en sessió ordinària els components del Consell Plenari 
Municipal, a la Sala de l'Ajuntament destinada a l'efecte, amb l'objecte de tractar i donar 
compliment als assumptes compresos a l'ordre del dia. 
 
 
Presideix 
                                                                        
Salvador Boada i Guàrdia , l’Alcalde.   
 
 
Regidors 
 
Josep Maria Gibert i Castellet, 1r  tinent d’alcalde 
Salvador Martín Martín, 2n  tinent d’alcalde 
Pedro Roque Serna González, 3r tinent d’alcalde 
Anna Maria Singla Sangrà 
Martí Llorens Morraja 
Lluís Alburquerque Alavedra 
Eva Arambarri Viladerrams 
Laura Sánchez López 
Xavier de la Vega Ibáñez 
Antoni Masana i Ubach 
Ricard Reollo i Bonet 
Mariano Méndez Rudilla 
 
Assistits pel secretari Joan Amengual i Tomé, qui dóna fe de l'acte. 
 
 
 

O R D R E     D E L      D I A 
 
1.- PART RESOLUTÒRIA 
 

1.1.-  APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA C ELEBRADA EL DIA 21 DE 
MARÇ DE 2013. 

 
Sotmesa a votació s’aprova per unanimitat dels presents assistents a l’ esmentada sessió. 

 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  X  X  X X  X  X 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
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1.2.-  PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ DE LA REV ISIÓ DEL PADRÓ 
MUNICIPAL D’HABITANTS A 1 DE GENER DE 2013. 

Atès que per l’Ajuntament s’ha procedit a efectuar la revisió del Padró d’Habitants del municipi 
amb data 1 de gener de 2013. 
 
Vist el que disposa l’article 17 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim 
local, i l’article 81 del RD 2612/1996, de 20 de desembre , pel qual es modifica el RD 
1690/1986, d’11 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de Població i demarcació territorial de 
les entitats locals. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior,  reunida en sessió ordinària el dia 20 de 
maig de 2013 va dictaminar favorablement. 
 
Al Ple de l’Ajuntament de Vacarisses proposo l’adopció del següent 
 
 

A C O R D 
 
PRIMER.-    Aprovar la revisió numèrica del Padró Municipal d’Habitants de Vacarisses, a 1 de 

gener de 2013, amb el resultat de 6.297 habitants. 
 
SEGON.-     Comunicar el present acord a l’Institut Nacional d’Estadística. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde, qui explica que l’any 2011 els empadronats eren 6.308, el 2012 
van disminuir quedant  6.231, i a 1 de gener de 2013 n’eren 6.297, per tant s’han incrementat 
una mica respecte l’any passat. 
 
Intervé el Sr. Méndez qui vol comentar a títol anecdòtic que ell recorda que a 1 de gener de 
2012 els empadronats eren 6.351, a la comissió es va dir que aquest any eren 6.297 i que per 
tant havien incrementat, i no pot ser que sigui així. 
 
El Sr. Alcalde li respon que potser és ell el que té els números malament i que ja s’ho mirarà. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x x  x  x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
 
 
 
 
1.3.-  PROPOSTA DE L’ALCALDIA D’APROVACIÓ DE L’ACTA  DE LES OPERACIONS DE 

DELIMITACIÓ ENTRE ELS TERMES MUNICIPALS DE MURA I D E VACARISSES I 
MONITROL DE MONTSERRAT I VACARISSES 

 
 

En data 2 de juliol de 2012,  la Direcció General d’Administració Local de la Generalitat de 
Catalunya ens comunica que, d’acord amb l’article 28.1 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, el 
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Govern de la Generalitat ha d’impulsar l’elaboració del Mapa municipal i comarcal de 
Catalunya, documents cartogràfics que determinen els límits territorial dels termes municipals i 
de les demarcacions comarcals. 
 
A l’efecte, ens varen fer avinent que escau iniciar l’elaboració del mapa municipal de Castellbell 
i el Vilar, Monistrol de Montserrat i Mura, per la qual cosa ens instaren a iniciar el corresponent 
expedient de delimitació del nostre terme municipal. 
 
De conformitat amb el previst a l’article 28.2 del Decret 244/2007, de 6 de novembre, pel qual 
es regula la constitució i la demarcació territorial dels municipis, de les entitats municipals 
descentralitzades i de les mancomunitats de Catalunya, el Ple de l’Ajuntament en sessió 
ordinària del dia 26 de juliol de 2012, acordà d’inici de l’expedient de delimitació del terme 
municipal de Vacarisses  amb els de Castellbell i el Vilar, Monistrol de Montserrat i Mura, 
actuant com a representants de la Corporació a la corresponent Comissió Municipal de 
Delimitació els membres nomenats en sessió extraordinària celebrada el 7 de juliol de 2011. 
 
Atès que l’esmentat acord fou comunicat a la Direcció General d’Administració Local del 
Departament de Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat de Catalunya i als 
Ajuntaments de Castellbell i el Vilar, Monistrol de Montserrat i Mura, alhora que es publicà al 
tauler d’anuncis de l’Ajuntament i a la pàgina Web municipal a efectes de notificació als 
propietaris de les finques afectades. 
  
El Ple de l’Ajuntament de Vacarisses, reunit en sessió ordinària el dia 29 de novembre de 2012 
va aprovar l’acta de les operacions de delimitació entre els termes municipals de Castellbell i el 
Vilar i de Vacarisses, formalitzada el dia 30 d’octubre de 2012, i els documents 
complementaris. 
 
Atès que la Direcció General d’Administració Local, mitjançant escrit de 11 de gener de 2013, 
rebut el 21 de gener de 2013, registre d’entrada núm. 308,  comunica que el dia 10 d’abril de 
2013 ha estat assenyalat com a data d’inici de les operacions de delimitació entre el municipi 
de Mura i Vacarisses, a l’efecte de formalitzar l’acta corresponent, segons estableix l’article 
30.1 de l’esmentat Decret. 
 
Atès que la Direcció General d’Administració Local, mitjançant escrit de 21 de febrer de 2013, 
rebut el 8 de març de 2013, registre d’entrada núm. 1139,  comunica que el dia 24 d’abril de 
2013 ha estat assenyalat com a data d’inici de les operacions de delimitació entre el municipi 
de Monistrol de Montserrat i Vacarisses, a l’efecte de formalitzar l’acta corresponent, segons 
estableix l’article 30.1 de l’esmentat Decret. 
 
Esteses les actes de les operacions de delimitació entre els dits termes municipals, en la qual 
consten com assistents representants de les comissions d’ambdós municipis,  representació de 
la Generalitat de Catalunya, i veïns afectats. 
 
Vist que l’article 31.3 del Decret 244/2007 disposa que l’acta corresponent a les operacions de 
delimitació amb els seus documents complementaris se sotmetran al Ple dels ajuntaments 
afectats, per tal que acordin la seva aprovació amb el quòrum de la majoria absoluta del 
nombre legal dels seus membres . 
 
Atès que la Comissió Informativa de Serveis Territorials, reunida en sessió ordinària el dia 20 
de maig de 2013, va dictaminar favorablement. 
 
Al Ple de la Corporació proposo l’adopció del següent 
 

A C O R D 
 
PRIMER.-  Aprovar les actes de les operacions de delimitació entre els termes municipals 

de Mura i  Vacarisses i de Monistrol de Montserrat i Vacarisses, formalitzades 
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els dies 10 d’abril de 2013 i 24 d’abril de 2013 respectivament,  i els documents 
complementaris. 

 
SEGON.-  Comunicar el present acord a la Direcció General d’Administració Local del  

Departament de Governació i Relacions Institucionals de la Generalitat de 
Catalunya. 

 
 
El Sr. Alcalde explica que en l’anterior Ple ja es va presentar un expedient delimitació de 
termes amb el Bages, i ara es fa el mateix amb Mura i Monistrol. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x  x  x x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
 
 
 

 
1.4.-  PROPOSTA DEL REGIDOR DE RECURSOS HUMANS PER L’APROVACIÓ DELS 

ACORDS SOBRE CONDICIONS ECONÒMIQUES, SOCIALS I DE T REBALL DELS I 
LES FUNCIONÀRIES DE L'AJUNTAMENT DE VACARISSES I AP ROVACIÓ DEL 
CONVENI COL·LECTIU DEL PERSONAL LABORAL DE L'AJUNTA MENT DE 
VACARISSES. 

 
 
Atès que en virtut del que disposa l’article 89 del Reial Decret Legislatiu 1/1995, de 24 de març, 
pel qual s’aprova el text refós de la Llei de l'Estatut dels Treballadors, modificat per les Lleis 
14/2000 i 12/2001, fou constituïda la Comissió Negociadora per a revisar el conveni col·lectiu 
del personal laboral d’aquest Ajuntament,  aplicable al període 2013-2015. 
 
Atès que així mateix, i en virtut del què disposa l’article 33 de la  Llei 7/2007, de 12 d’abril, 
l’Estatut de l’Empleat Públic fou constituïda la Mesa de Negociació per a revisar els acords 
sobre les condicions econòmiques, socials i de treball dels funcionaris/es d’aquest Ajuntament,  
aplicable pel període 2013-2015. 
 
Atès que el real Decret–Llei 20/2012, de 13 de juny, de mesures urgents per garantir l’estabilitat 
pressupostària i de foment a la competitivitat, determina la necessitat de millorar la eficiència de 
les Administracions Publiques, aprovant mesures de contenció de despeses del personal al 
servei de l’Administració, i modificant articles, 31,32, 48 i 50 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de 
l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic. 
 
Que el mateix Decret –Llei 20/2012, en el seu article 9 també regula la prestació econòmica en 
la situació de incapacitat temporal del personal al servei de les Administracions Publiques, i 
deixant que cada administració determini la seva complementació en els supòsits establerts en 
l’esmentat article. 
 
Que en l’article 16 del mateix Decret es suspenen i queden sense efecte els acords , pactes i 
convenis pel personal del sector públic definit en l’article 22 de la Llei 2/2012, de 29 de juny, de 
Pressupostos Generals de l’estat, subscrits per les Administracions Públiques. 
 
Atès que com a resultat de les diverses sessions de negociació, s’ha redactat un text per al nou 
Conveni col·lectiu del personal laboral d’aquest Ajuntament amb a una durada que compren, la 
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vigència del qual s’estén pel període comprès entre la seva aprovació pel Ple de Municipal i fins 
el 31 de desembre de 2015 i que ha estat votat favorablement en assemblea de treballadors de 
data 20 de maig de 2013, restant pendent de signar per la mesa negociadora el proper 23 de 
maig de 2013. 
 
Atès que com a resultat de les diverses sessions de negociació, s’ha redactat un text del nou 
Acord sobre les condicions econòmiques, socials i de treball dels funcionaris/es d’aquest 
Ajuntament, la vigència del qual s’estén pel període comprès entre la seva aprovació pel Ple 
Municipal i fins el 31 de desembre de 2015 i que ha estat votat favorablement en assemblea de 
treballadors de data 20 de maig de 2013, restant pendent de signar per la mesa negociadora el 
proper 23 de maig de 2013. 
 
Vist que el marc normatiu i l’àmbit d’actuació de les Administracions Públiques en el procés de 
presa de decisions en matèries que afecten les condicions de treball del seu personal laboral 
determinen la participació dels seus propis treballadors en els termes previstos a l’Estatut dels 
Treballadors. 
 
Vist que el marc normatiu i l’àmbit d’actuació de les Administracions Públiques en el procés de 
presa de decisions en matèries que afecten les condicions de treball dels seus empleats 
determinen la Participació dels funcionaris públics en els termes  previstos a la Llei 7/2007  de 
12 d’abril, de l’Estatut de l’Empleat Públic. 
 
Vist que l’article 90 del Reial Decret Legislatiu 1/1995, de 24 de març, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei de l'Estatut dels Treballadors, el Conveni col·lectiu s’ha de presentar davant 
l’autoritat laboral, dins el termini de 15 dies a partir del moment en què les parts negociadores 
el signen, als efectes del seu registre, i disposar la seva publicació  en el Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya, en el termini màxim de 10 dies des de la seva presentació en el 
registre. 
 
Vist que l'article 38.6 de la  Llei 7/2007  de 12 d’abril, de l’Estatut de l’Empleat Públic, diu que 
l’acord aprovat  sobre les condicions econòmiques, socials i de treball dels funcionaris/es 
d’aquest Ajuntament s’ha de trametre a l’oficina pública  que cada Administració competent 
determini i la Autoritat respectiva ordenarà la seva publicació en el Butlletí Oficial que 
correspongui en funció de l’àmbit territorial. 
 
L’article 38.3 de la  Llei 7/2007  de 12 d’abril determina que per a la validesa i eficàcia de 
l’acord sobre les condicions econòmiques, socials i de treball dels funcionaris/es d’aquest 
Ajuntament, serà necessària l’aprovació expressa i formal pel Ple de la Corporació.  
 
Atès que la Comissió Informativa de Règim Interior, reunida el dia 20 de maig de 2013, va 
dictaminar favorablement, al Ple de la Corporació proposo l'adopció del següent 
 

A C O R D 
 
PRIMER.-  Aprovar l’Acord sobre condicions econòmiques, socials i de treball dels 

funcionaris/es de l'Ajuntament de Vacarisses, per al període que comprèn des de la 
seva aprovació pel Ple Municipal i fins al 31 de desembre de 2015, el qual 
s’acompanya a la present proposta. 

 
SEGON.-  Aprovar el Conveni Col·lectiu aplicable al personal laboral al servei de l’Ajuntament 

de Vacarisses, per al període que comprèn que comprèn des de la seva aprovació 
pel Ple Municipal i fins al 31 de desembre de 2015, el qual s’acompanya a la 
present proposta. 
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TERCER.-   Autoritzar a l’Alcalde per a l’execució de les previsions contingudes a l’esmentat 
Acord i Conveni. 

 
QUART.-  Trametre el text de  l’Acord sobre condicions  econòmiques, socials i de treball dels 

funcionaris/es de l'Ajuntament de Vacarisses i el del Conveni Col·lectiu aplicable al 
personal laboral al servei de l’Ajuntament al Departament de Treball de la 
Generalitat de Catalunya. 

 
 
Pren la paraula el Sr. Serna qui comenta que el primer que vol fer és felicitar l’equip de govern i 
els treballadors per la signatura del conveni després de vuit mesos de negociacions i donada la 
conjuntura econòmica existent actualment a Catalunya. Explica que d’entre els canvis que 
s’han aprovat amb el nou conveni, un dels més importants ha estat el de passar de 35 hores a 
la setmana a 37,5 hores, i que s’ha donat l’opció als treballadors d’escollir la manera de fer-les, 
sense cap incidència, només en el cas de la Policia Local, sobretot amb una part d’aquest 
col·lectiu, però finalment han arribat a l’acord de signar el conveni. 
Per altra banda, pel que fa a les incapacitats temporals, diu que abans es cobrava el 100 % 
estant de baixa i ara segons el decret del Sr. Rajoy s’estableixen 3 parts: segons els màxims 
establerts, del primer dia de baixa al tercer es cobra el 50% del sou, del quart al vintè el 75%,  
del vintè al 90 el 100%, i a partir del 91 no es podrà complementar la prestació. Diu que 
aquests criteris son els que han aplicat la Diputació i la Generalitat. 
Segueix dient que els ajuts socials i l’assegurança també han patit canvis, doncs passa de tenir 
una partida de l’1,5% a l’1,2% del capítol I del Pressupost, i s’ha donat l’opció als treballadors 
per a que agafin o l’assegurança o els ajuts socials, i ara estan a l’espera de resposta dels 
treballadors. Altres canvis han estat: el reconeixement del factor de jornada partida per les 
escoles bressol; els dies d’assumptes propis que han passat de 9 a 5, doncs pel decret del Sr. 
Rajoy, han de ser 3 però han afegit 2 dies més per poder conciliar la vida familiar i laboral; del 
temps de descans per treballar més de 5 hores seguides s’ha donat l’opció de fer només 15 
minuts i la resta abans d’entrar o abans de plegar; els dies de vacances han passat de 30 dies 
naturals a 22 dies laborables; el total d’hores anuals que han de fer els treballadors son 1.664 i 
en el cas de la Policia 1.886 hores, dins les quals estan els complements de cap de setmana i 
la nocturnitat. 
 
Intervé el Sr. Méndez, qui diu que hi té poc a dir si les dues parts s’hi han posat d’acord durant 
un procés de negociació, només aplaudir que hagin arribat a l’acord. 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui diu que hi votaran a favor, però no perquè ho valorin 
positivament, doncs aquesta reforma laboral està portant als treballadors a perdre drets, haver 
de negociar uns convenis amb la pistola al pit, i perdre drets pels que s’ha estat lluitant durant 
molts anys, patint molt, i que ara amb un decret de la dreta es rebaixin tots aquells guanys que 
havia adquirit la classe treballadora no ho veuen be, però si s’ha arribat a un acord evidentment 
hi votaran a favor. 
 
Intervé el Sr. Reollo qui diu que hi votaran a favor i no hi tenen res a dir. 
 
Pren la paraula la Sra. Sánchez per dir que s’abstenen, doncs entenen que es bo que hi hagi 
hagut una negociació i s’hagin arribat a acords, però estem davant d’una vulneració de drets 
que finalment els treballadors han acceptat. Segueix dient que saben que hi ha hagut pressions 
i que la negociació no s’ha obert als assessors sindicals, i havent escoltat a les dues bandes es 
fan una versió dels fets, i creuen que la voluntat podia haver estat una altra, doncs quan a un 
treballador se li incrementen de 35 hores setmanals a 37,5 hores pel mateix preu es tracta 
d’una rebaixa del salari i pèrdua del poder adquisitiu, i malgrat que ho digui la llei, hi ha 
fórmules per compensar això. Diu que hi ha ajuntaments de la comarca que han negociat i 
acordat que no totes aquestes hores de més siguin efectives , i per tant s’han buscat solucions, 
com fer una borsa d’hores de formació, que es faran o no, per trampejar aquestes normes tan 
estrictes i no fer complir estrictament això i rebaixar el salari dels treballadors; a més diu que li 
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consta que hi ha treballadors que acabats d’operar han tornat a la feina en crosses,  i això és 
vulnerar els drets dels treballadors. 
 
Pren la paraula el Sr. Serna qui adreçant-se a la Sra. Sánchez li diu que té part de raó, però no 
del tot, doncs des de l’ajuntament es va intentar arribar a un acord abans d’acabar l’any passat, 
perquè no passés això de que un treballador vingui amb crosses per no perdre les IT, però 
quan gairebé s’havia arribat a un acord ,de cop i volta la policia no hi va estar d’acord. Segueix 
dient que es van tirar endavant les negociacions, però sempre en contra de l’equip de govern, 
no perquè l’ajuntament hagi ficat aquesta possibilitat en contra dels treballadors, sinó perquè 
s’ha posat sobre la taula el decret del 2012 i se’ls ha donat als treballadors les facilitats per 
adaptar-se als horaris, amb el mínim mal per a ells, sense posar la pistola al pit com ha dit el 
Sr. Masana. Per acabar diu que els treballadors estan molt contents perquè amb el que podien 
haver perdut, ha estat el menys possible. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui explica que no es que hagin forçat a que no hi fossin els sindicats, 
sinó que se’ls va informar de que si ells portaven assessors, l’equip de govern també en 
portaria, i els mateixos treballadors van preferir que els sindicalistes no hi fossin. A més, diu 
que es important que els dos sindicats hagin signat, doncs a l’anterior conveni un sindicat no va 
signar. Explica que pel que fa a les hores, se’n feien 35, i com que per llei se n’han de fer 37.5, 
s’ha donat als treballadors la llibertat de triar com ho volien fer, excepte a les escoles bressol i 
policia. Tal com ha dit el Sr. Serna hi ha hagut consens per part de tothom, i si que es veritat 
que es perden coses pel camí, però es venia d’un conveni amb molts drets.  
 
Pren la paraula el Sr. Masana, qui diu que amb això de la pistola al pit es referia en general, i 
que ell mateix ha parlat amb els representants sindicals que han negociat i si estan contents ell 
no hi té res a dir.  
 
Intervé la Sra. Sánchez qui diu que ella ha expressat l’opinió del seu grup en base a haver 
escoltat l’equip de govern i als treballadors,  i que en l’anterior conveni, un dels sindicats no va 
signar, Unió Independent va votar-hi en contra i ara reconeixen que era un molt bon conveni. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde qui diu que estan d’acord en que es tractava d’un bon conveni 
però que eren uns anys en que hi havia diners. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova amb el següent resultat a la votació: 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x  x    x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS        x     
 
 
 
 

1.5.-  MOCIÓ PRESENTADA PER TOTS ELS GRUPS MUNICIPA LS PER ACONSEGUIR 
UNA REGULACIÓ SOCIALMENT MÉS JUSTA EN RELACIÓ AMB E L DEUTE 
HIPOTECARI I ELS DESNONAMENTS. 

Els Partits Polítics de Vacarisses amb representació al Consistori, amb l'ànim de trobar el 
màxim consens possible i les solucions més adients i satisfactòries, i vist que la Comissió 
Informativa de Règim Interior, reunida en data 20 de maig de 2013 va dictaminar 
favorablement, proposem al Ple de l’Ajuntament l’adopció del següent 
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ACORD 

PRIMER.-  Expressar des del Consistori la disconformitat amb l'imperatiu legal de col·laborar 
amb la justícia en els processos de desnonament, i el  desacord amb l'obligació 
dels ajuntaments i les policies locals d'haver de col·laborar en els processos de 
desnonament.  

SEGON.-  Recolzar cada família que hagi de ser desnonada, amb menció expressa del 
reconeixement en la  Junta de Govern Local  més propera, i amb la presència 
activa del o de la regidora a l'acte de desnonament  

TERCER.-  Prioritzar la contractació de serveis bancaris amb aquelles entitats que hagin 
suspès els desnonaments i hagin demostrat una actitud socialment responsable.  

QUART.-  Demanar a totes les entitats bancàries que s’esforcin en ocupar els seus habitatges 
buits des de fa més de dos anys, ja sigui mitjançant un lloguer o una venda a preus 
ajustats.  

CINQUÈ.-  Establir el protocol d’actuació d’urgència per tal de donar resposta immediata als i a 
les afectades pels desnonaments de vivenda principal i que necessitin d’una 
solució urgent, proposant que es posi  a disposició dels i les afectades del seu 
propi habitatge en règim de lloguer social, entenent com a lloguer social un preu no 
superior al 30% de la renta familiar disponible.  

SISÈ.-  Treballar per, si s’escau, ampliar el temps de dedicació que des del Col·legi 
d’Advocats de Terrassa dediquen a donar assessorament jurídic a les famílies que 
tenen dificultats per pagar els préstecs hipotecaris i amb risc de perdre el seu 
domicili per impagament.  

SETÈ.-  Reforçar la difusió de les ajudes en matèria d’habitatge que actualment es poden 
tramitar a l’ajuntament, tant les ajudes de lloguer (de l’Estat espanyol i de la 
Generalitat de Catalunya), on existeix una prestació específica per a situacions 
d’especial urgència per al pagament del lloguer o de les quotes d’amortització 
hipotecària en situacions especials i crear la borsa d’habitatge de lloguer social de 
Vacarisses.  

VUITÈ.-  Declarar abusives les clàusules que en el contracte hipotecari fixin un límit a la 
variació a la baixa del tipus d’interès variable contractat.  

NOVÈ.-  Convocar, a través de l’ajuntament, als directors de bancs i caixes que operen en 
el municipi per tal d’instar-los a fer totes les actuacions possibles per evitar les 
execucions hipotecàries, així com als administradors de finques als efectes de 
rebre informació vers l’estat d’impagament dels contractes de lloguer i intentar 
acordar sistemes que permetin la moratòria dels processos de desnonament. En 
aquestes reunions hi seran convocats els diversos grups polítics amb representació 
en el Ple, juntament amb les entitats locals que treballen amb persones amb risc 
d’exclusió i que manifestin la seva voluntat d’assistir-hi.  

DESÈ.-  Sol·licitar als jutjats de Terrassa que faci arribar mensualment a l’ajuntament una 
relació estadística i si es possible una altre detallada, dels processos  judicials que 
podrien finalitzar en llançament de les persones demandades. 

ONZÈ-  Donar trasllat d’aquests acords a la Comissió d’Habitatge del Congrés dels 
Diputats i als diferents grups parlamentaris, a la Mesa del Parlament de Catalunya i 
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als diferents grups parlamentaris, a la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca i la 
Crisi de Vacarisses i publicar-lo a la web municipal i la revista El Terme. 

Pren la paraula el Sr. Alcalde qui comenta que és un èxit presentar una proposta conjunta per 
totes les parts. 

El Sr. Masana afegeix que ara cal que es compleixin els acords.  

Intervé la Sra. Sánchez qui comenta que al segon punt, on diu donar suport a tota família que 
hagi de ser desnonada amb menció a la Junta de Govern Local més propera, ella creia que 
també se’n faria menció al Ple. 

El Sr. Alcalde respon que les actes de la Junta de Govern passen posteriorment al Ple. 

La Sra. Sánchez el que demana saber és si es farà especial menció al Ple. 

El Sr. Masana respon que es va acordar  la Junta de Govern perquè es celebra cada setmana. 

Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents 

 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x x   x  x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             

 

 

1.6.-  PROPOSTA DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS SOBRE LA SUSPENSIÓ DE LA 
LIQUIDACIÓ DE L’IMPOST SOBRE L’INCREMENT DE VALOR D ELS TERRENYS 
DE NATURALESSA URBANA EN LES TRANSMISSIONS PER DACI Ó EN 
PAGAMENT O EXECUCIONS HIPOTECARIES. 

 
 
Tots els grups politics municipals, en exercici de l’acord de reserva de facultats respecte l’acord 
de delegació efectuat a l’ORGT, adoptat pel ple de l’ajuntament en data 26 de novembre de 
2009. 
 
Vist que la Comissió Informativa de Règim Interior, reunida en data 20 de maig de 2013 va 
dictaminar favorablement, es proposa al Ple de la corporació l’adopció del següent  
 
 

ACORD 
 
PRIMER.-  Mentre no es produeixi una modificació normativa del Text Refós de la Llei 

d'Hisendes Locals que contempli la regulació de les anomenades "transmissions 
forçoses", no es practicarà cap liquidació de l'impost sobre l'increment del valor 
dels terrenys de naturalesa urbana sempre i quan el fet imposable vingui 
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determinat per la transmissió d’un habitatge en dació en pagament de préstec 
hipotecari o per subhasta en execució hipotecària i es donin els següents requisits: 

 
a. Que el dret a liquidar es trobi dintre dels tres primers anys del termini de 

prescripció. Dit termini es contarà des de l’endemà del dia en què finalitzi el 
termini de trenta dies per presentar la corresponent declaració o autoliquidació. 

 
b. Que el bé immoble transmès sigui la vivenda  habitual del contribuent. 
 
c. Que el subjecte passiu o el seu cònjuge o parella estable no sigui propietari 

d'altres béns immobles amb construcció de naturalesa urbana en el mateix 
municipi de Vacarisses. 

 
 
SEGON.-  Per evitar la prescripció del dret de l'administració a determinar el deute tributari es 

practicarà la liquidació de l’impost, en els casos d’aquests tipus de transmissions, 
una vegada transcorregut el termini de tres anys i trenta dies des de la realització 
del fet imposable. Per evitar l'inici d'un procediment sancionador es considerarà 
que el subjecte passiu ha presentat la declaració en la mateixa data de la 
realització del fet imposable. 

 
TERCER.-  Una vegada practicada la liquidació i notificada al subjecte passiu, aquest podrà 

sol·licitar expressament la suspensió cautelar del pagament de la liquidació ,que 
serà acordada en el seu cas per la Junta de Govern Local, previ informe favorable 
dels serveis socials de l’ajuntament. 

 
En tot cas, per atorgar aquesta suspensió caldrà que es compleixin obligatòriament 
els requisits determinats als punts primer b) i c) d’aquest acord. 

 
QUART.-  Pel que fa a altres formes de transmissió relacionades directament amb la 

cancel·lació total o parcial d'un crèdit hipotecari, utilitzades per les entitats 
financeres, com ara la compra-venda, en cap cas operarà de forma automàtica la 
suspensió de la pràctica de la liquidació tributària per determinar el deute. Si el 
subjecte passiu vol evitar la pràctica immediata de la liquidació haurà d'instar la 
concessió del període de demora descrit en els apartats primer i segon pels casos 
de dació en pagament i execució hipotecària. 
La Junta de Govern Local acordarà o denegarà la suspensió, previ informe del 
departament de serveis socials i de la Intervenció municipal, que valorarà si la 
transmissió és assimilable a una dació en pagament,  

 
La Intervenció municipal, en ordre a evitar la prescripció dels drets liquidatoris i 
recaptatoris de l'administració, controlarà i fiscalitzarà la relació individualitzada, 
tant de les transmissions pendents de liquidar, com de les liquidacions ja 
practicades i  suspeses, tot allò en l'exercici de les funcions que té atribuïdes 
d'acord amb el que estableix l'article 214 del Text Refós de la Llei Reguladora de 
les Hisendes Locals. 
 
 

La Sra. Sánchez demana la paraula i comenta que no s’han d’aturar en això, doncs hi ha 
moltes coses a fer relacionades amb l’habitatge, cal ser més valents i fer complir la llei 
d’habitatge com els van demanar des de la plataforma,i una de les coses que va quedar sobre 
la taula i caldria parlar-ne és un protocol per casos d’emergència, doncs a Vacarisses no hi ha 
respostes per donar a una família que d’avui per demà va al carrer i que no té més alternatives. 
Explica que aquesta situació es pot donar per desnonament, però també per violència de 
gènere, i no tenim cap habitatge social per oferir. 
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El Sr. Alcalde li respon que tot això s’està mirant. 

Pren la paraula el Sr. Reollo qui vol felicitar a tothom per la feina que s’ha fet i recolzant el que 
acaba de dir la Sra. Sánchez diu que aquestes mocions no acaben aquí, doncs a l’espai temps 
això va molt ràpid,  cada dia hi ha moviments en aquest sentit i poden aparèixer figures que 
aquí no estiguin representades, i per tant cal estar preparats perquè si hi ha qualsevol novetat 
es pugui incorporar i trobar solucions com s’ha fet fins ara, per aquest motiu les mocions han 
de ser flexibles i movibles en el temps. 

Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x  x  x  x x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             

 

 
 

 
1.7.-  PROPOSTA DEL REGIDOR DE MEDI AMBIENT D’APROV ACIÓ DE LA 

“DECLARACIÓ DE LLEIDA DE LES CIUTATS I POBLES PER L ’EDUCACIÓ 
AMBIENTAL”. 

 
 

El Ple de l’Ajuntament en sessió ordinària del 7 de novembre de 1997 va acordar d’adherir-se a la 
“Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat”, associació de municipis compromesos amb el 
medi ambient, per avançar cap a un desenvolupament sostenible. 
 
L’Assemblea de la Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat, celebrada a Lleida el dia 7 de 
març de 2013, va aprovar la “Declaració de Lleida de les ciutats i pobles per l’Educació Ambiental,  
acordant potenciar les polítiques d’educació per la sostenibilitat i impulsar l’educació ambiental, 
entre d’altres. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Serveis Territorials, reunida en sessió ordinària el dia 20 de 
maig de 2013, va dictaminar favorablement, al Ple de l’Ajuntament proposo l’adopció del següent 
 
 

A C O R D 
 

 
PRIMER.-  Aprovar la “Declaració de Lleida de les ciutats i pobles per l’Educació Ambiental,  

acord pres en Assemblea General de la “Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la 
Sostenibilitat”  celebrada a Lleida el dia 7 de març de 2013.  

 
SEGON.-  Comunicar aquest acord a la Presidència de la Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la 

Sostenibilitat. 
 
 
 
Pren la paraula el Sr. Llorens qui explica que, com cada any ,es va reunir l’Assemblea de ciutats i 
Pobles cap a la Sostenibilitat, i com sempre s’aprofita per fer alguna declaració sobre algun objecte 
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en concret i, enguany, s’ha centrat tot en dotze acords relacionats en potenciar l’educació 
ambiental en tots els sentits. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x  x  x  x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
 
 
 
 
 
1.8.-  PROPOSTA DEL REGIDOR DE SERVEIS MUNICIPALS D ’ADHESIÓ AL SISTEMA 

DE CONTRACTACIÓ CENTRALITZADA DE SERVEIS DE TELECOM UNICACIÓ 
(VEU, MÒBIL I DADES)  

 

El Consorci LOCALRET, que agrupa municipis de tota Catalunya i entitats municipalistes, té 
atribuïdes com a funcions estatutàries, entre d'altres, la contractació centralitzada i/o gestió de 
la prestació de serveis de telecomunicacions (veu, mòbil i dades) amb la finalitat d’optimitzar 
les xarxes de comunicació i potenciar l’estalvi econòmic d’aquests serveis i, a aquests efectes, 
disposa d'un acord marc d'homologació de serveis de telecomunicacions amb els principals 
operadors del mercat, (veu, mòbil i dades), aprovat el 14.2.2011, amb la finalitat d’optimitzar les 
xarxes de comunicació i potenciar l’estalvi econòmic d'aquests serveis, agrupats en els 
següents LOTS: 
 
 LOT 1  SERVEIS DE COMUNICACIONS DE VEU EN UBICACIO FIXA 
 LOT 2  SERVEIS DE COMUNICACIONS MÒBILS DE VEU I DE DADES i 
 LOT 3  SERVEI DE DADES I D'ACCÉS A INTERNET. 
 
 
El 27 de febrer de 2013 el Consorci LOCALRET i la Diputació de Barcelona varen signar un 
conveni de col·laboració l’objecte del qual és l’establiment de les bases i condicions mitjançant 
les quals portaran a terme la compra agregada dels serveis de telecomunicació (veu, mòbil i 
dades), a través la contractació centralitzada, conforme a l’acord marc d’homologació realitzat 
pel Consorci, i conjuntament amb tots aquells ens locals, i ens dependents d'aquests, de la 
demarcació de Barcelona que s’hi adhereixin a fi d’obtenir un benefici tant tècnic, de gestió de 
procediments, com econòmic.  
 
El Consorci LOCALRET disposa d'una Plataforma Electrònica de Contractació (PECAP) que és 
un portal d'internet que permet el desenvolupament del procés contractual per via telemàtica, 
l'adhesió a la qual és condició necessària per fer ús de la contractació centralitzada promoguda 
per LOCALRET, excepte en el cas que l'ens interessat sigui membre del dit Consorci. 
 
Vist l'interès de l’Ajuntament de Vacarisses d’adherir-se al citat conveni i que aquest és 
membre del Consorci LOCALRET, que preveu una despesa estimada de 28.800,00 euros per a 
l’exercici de 2013. 
 
Vist allò que disposen l'article 57 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de 
règim local, els articles 303 a 311 del Decret 179/1985, de 13 de juny, que aprova el Reglament 
d’obres, activitats i serveis dels ens locals (endavant, ROAS), i els articles 107 a 112 de la Llei 
26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions públiques de 
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Catalunya, sobre la capacitat de les administracions locals per formalitzar convenis de 
cooperació tècnica i administrativa en assumptes d’interès comú; i vist, així mateix, que l’article 
205 del Text Refós de la llei de contractes del sector públic reconeix la possibilitat d’acords 
entre les corporacions locals per dur a terme sistemes d’adquisició centralitzada. 
 
Atès que la Comissió Informativa de Serveis Municipals, reunida el dia 20 de maig de 2013 va 
dictaminar favorablement, en virtut de tot això, es proposa l’adopció dels següents  
 
 

ACORDS 
 
PRIMER.-  Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Vacarisses al conveni de col·laboració 

subscrit el 27 de febrer de 2013 entre el Consorci LOCALRET i la Diputació de 
Barcelona per a la contractació centralitzada de serveis de telecomunicacions 
de veu, telefonia mòbil i tràfic de dades, còpia del qual s’adjunta com annex I, 
tot assumint el compromís de compliment de les obligacions que se’n derivin. 

 
Les modificacions, adaptacions i/o ampliacions de dit conveni s’entendran 
acceptades per aquest Ajuntament de Vacarisses pel sol fet de no revocar 
l’adhesió dins dels 30 dies hàbils següents a la notificació de la seva aprovació. 

 
SEGON.-  Autoritzar àmpliament i expressa al Consorci LOCALRET i a la Diputació de 

Barcelona, indistintament, perquè, en nom i representació de l’Ajuntament de 
Vacarisses , puguin obtenir de qualsevol operador de telecomunicacions les 
seves dades de facturació i consum.  A tal efecte, aquest ens facilitarà a la 
Diputació de Barcelona i a LOCALRET les claus d’accés per a la consulta 
telemàtica de la dita informació. 

 
La documentació i informació obtingudes, així com la informació d’accés a les 
plataformes d’informació telemàtica, tenen caràcter confidencial i no podran ser 
objecte de reproducció total o parcial per cap mitjà o suport; per tant, no se’n 
podrà fer ni tractament ni edició informàtica, ni transmissió a tercers fora de 
l’estricte àmbit d’execució del procediment de contractació centralitzada dels 
serveis de telecomunicacions. 

 
La vigència de la dita autorització es circumscriu a la de l’adhesió al conveni 
referit en l’acord primer. 

 
 
TERCER.-   Establir que la despesa màxima que aquest Ajuntament de Vacarisses té 

previst destinar per a la contractació centralitzada de serveis de 
telecomunicacions que dugui a terme LOCALRET serà d’un import de 
28.800,00 euros  IVA inclòs, per a l’exercici de 2013,  per als lots que tot seguit 
es detallen : (deixar els lots objecte de contractació) 

 
� LOT 1  SERVEIS DE COMUNICACIONS DE VEU EN UBICACIÓ FIXA 
� LOT 2  SERVEIS DE COMUNICACIONS MÒBILS DE VEU I DE DADES 
� LOT 3  SERVEI DE DADES I D'ACCÉS A INTERNET 

 
QUART.-  Declarar que en el pressupost general de l’Ajuntament de Vacarisses de 

l’exercici 2013 existeix crèdit disponible suficient , a la partida pressupostària de 
programa 920 i concepte 220 per import de 28.800,00 euros,  per a la 
contractació dels serveis de telecomunicacions de veu, telefonia mòbil i tràfic de 
dades d’aquest Ajuntament de Vacarisses, i assumir el compromís de realitzar 
la consignació pressupostària suficient per a la prestació d’aquest servei en els 
exercicis 2014 i 2015. 
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CINQUÈ.-  Facultar àmpliament i expressa Salvador Martín Martín, regidor de Serveis 
Municipals, perquè en representació de l’Ajuntament de Vacarisses,  per a la 
realització de quants tràmits i l'adopció de quantes resolucions siguin 
necessàries per a l'execució dels presents acords. 

 
El Sr. Martín explica que, com ja es va comentar a la Comissió, es tracta de l’adhesió a la 
compra que es farà a través de la Diputació de tots els sistemes de comunicació de telèfon fixe, 
mòbil i ADSL. Comenta que fins ara existia un conveni amb el Consell Comarcal, però ara s’ha 
vist que  quant més gent hi participi millor serà el preu de negociació, i la intenció és intentar 
abaratir els costos de l’ajuntament. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x  x  x  x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
 
 
 
 

 
1.9.-  PROPOSTA DEL REGIDOR D’ENSENYAMENT DE RATIFI CACIÓ DE L’ACORD DE 

JUNTA DE GOVERN LOCAL D’ACCEPTACIÓ DE LA SUBVENCIÓ ATORGADA 
PER RESOLUCIÓ DE LA CONSELLERA D’ENSENYAMENT DE LA GENERALITAT 
DE CATALUNYA, PER AL SOSTENIMENT DEL FUNCIONAMENT D E LES 
ESCOLES DE MÚSICA I/O DANSA, PER AL CURS 2011-2012.  

 
 
 
La Junta de Govern Local de l’Ajuntament de Vacarisses, reunida en sessió ordinària el dia 8 
d’abril de 2013, va adoptar el següent acord: 
 
“Vista la Resolució de la Consellera d’Ensenyament de 8 de març de 2013,  per la qual s’atorguen 
subvencions a les corporacions locals titulars d’escoles de música i/o dansa per al curs 2011-2012. 
 

Vist que l’import  atorgat a l’Ajuntament de Vacarisses és de 37.260,00 euros,  per a coadjuvar 
el finançament de les despeses de personal docent i de funcionament de l’escola municipal de 
música de Vacarisses.  

Vist que al punt 5.a) de la Resolució s’estableix que per al pagament de l’import atorgat caldrà 
presentar acord del Ple de la corporació local pel qual s’accepta la subvenció, acord que caldrà 
trametre abans del 30 d’abril de 2013. 

 

A la Junta de Govern Local proposo l’adopció del següent 

 

ACORD 
 
PRIMER.-  Acceptar l’ajut atorgat per la Consellera d’Ensenyament, mitjançant Resolució de 

data 8 de març de 2013, per import de 37.260,00 euros, pel curs 2011-2012, en 
concepte de subvenció destinada a col.laborar en el sosteniment de les 
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despeses  de personal docent i de funcionament t de l’escola municipal de 
música de Vacarisses. 

 
SEGON.-   Sotmetre el present acord a ratificació pel Ple de la Corporació a la propera 

sessió que se celebri. 
 
TERCER.-  Comunicar el present acord a la Direcció General de Centres Públics del 

Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya.” 
 
Atès que la Comissió Informativa de Serveis a les Persones, reunida en sessió ordinària el dia 
20 de maig de 2013, va dictaminar favorablement, al Ple de l’Ajuntament proposo l’adopció del 
següent 
 

A C O R D 
 
PRIMER.-  Ratificar l’acord adoptat per la Junta de Govern Local de l’Ajuntament de 

Vacarisses, en sessió ordinària el dia 8 d’abril de 2013, d’acceptació de l’ajut 
atorgat per la Consellera d’Ensenyament, mitjançant Resolució de data 8 de 
març de 2013, per import de 37.260,00 euros, pel curs 2011-2012, en concepte 
de subvenció destinada a col·laborar en el sosteniment de les despeses  de 
personal docent i de funcionament t de l’escola municipal de música de 
Vacarisses. 

 
SEGON.-  Comunicar el present acord a la Direcció General de Centres Públics del 

Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya. 
 
 
El Sr. Gibert explica que es tracta de l’acceptació de l’ajut de 230 € per alumne de l’escola de 
música pel curs 2011-2012 , i que es va aprovar en junta de govern perquè s’havia d’enviar 
l’acceptació en un termini que no coincidia amb el Ple, i la Generalitat va demanar que es fes la 
ratificació pel Ple, prèvia aprovació per Junta de Govern Local. 
Explica que a hores d’ara encara no saben quina quantitat aportarà la Generalitat pel curs 
actual 2012 / 2013 i que esperen saber-ho ben aviat. 
 
El Sr. Masana comenta que per descomptat no els hi  agrada que es retalli en això. 
 
El Sr. Gibert aclareix que s’ha passat de 600 € per alumne a 230 €. 
 
Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
 
 
 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x  x  x  x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
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1.10.-  MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP, MUNICIPAL D’ESQU ERRA REPUBLICANA DE 
CATALUNYA, PER DOTAR DE CUINA PRÒPIA L’ESCOLA PAU C ASALS 

 
 
Atès que de tots i totes es conegut els problemes que es van succeint any rera any amb el 
subministrament de menjar a l’Escola Pau Casals. 
 
Atès que tant la línia freda com la línia calenta han donat problemes , ja sigui de temperatures , 
de gust etc... 
 
Atès que enguany no ha estat una excepció i els problemes de temperatures, racions etc... han 
sovintejat. 
 
Atès que tots els actors implicats , estan d’acord, que la millor solució per resoldre els diferents 
problemes que s’han anat succeint durant els últims anys és dotar l’Escola Pau Casals d’una 
cuina pròpia. 
 

A C O R D 
 
PRIMER.- Que l’Ajuntament de Vacarisses es posi en contacte amb el Departament 

d’Ensenyament, per arribar a un acord i dotar de cuina pròpia a l’Escola Pau 
Casals. 

 
SEGON.-   Si, en el termini de sis mesos aquest acord no és possible , que l’Ajuntament de 

Vacarisses es doti d’una partida pressupostària per a la construcció d’una cuina 
pròpia a l’Escola Pau Casals. 

 
TERCER.-  Que la cuina de l’Escola Pau Casals sigui una realitat pel curs 2014-2015. 
 
QUART.-  Comunicar aquests acords a l’AMPA Pau Casals , a l’Escola Pau Casals i al 

Consell Escolar Municipal. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui explica que creuen que ja ha arribat l’hora de que l’Escola 
Pau Casals es doti d’un cuina pròpia, doncs s’han provat línies fredes, calentes i tot ha anat 
fallant al llarg del temps. A més, per les reunions que es tenen amb el Consell Escolar,  sembla 
ser que s’està estudiant el tema ; per tant creuen que l’equip de govern ha de prendre el 
compromís votant a favor d’aquesta moció, i negociar primer amb el Departament de la 
Generalitat, tot i que es veu que ja ha dit que no, i el següent que es pot fer és dotar al Pau 
Casals amb recursos propis, doncs la millora pels nostres infants serà molt gran. 
 
Intervé el Sr. Méndez qui comenta que, tal com diu la proposta, es tracta d’un tema del que 
se’n parla any rere any i es veritat que quan no és per una cosa és per una altra,i l’Ampa 
reiteradament ha vist que és un problema. Segueix dient que saben com resoldre el problema       
perquè es té l’experiència de l’escola Font de l’Orpina en la que això no passa, i per tant la 
dotació d’una cuina pel Pau Casals és la solució. Segueix dient que el problema és com dotar 
econòmicament la instal·lació de la cuina i aquí és on hi haurà les disputes i problemes, però 
està clar que cal trobar una solució que ens agrairan els alumnes i els seus pares. 
 
Pren la paraula el Sr. Reollo qui comenta que quedaria retratat qui votés que no en aquesta 
moció, i per tant proposa deixar-la sobre la taula en cas de que no sigui viable a curt termini, 
però el que no es pot és dir que no a un problema que s’arrossega des de fa molts anys. Per 
acabar diu que el seu partit hi votarà que sí i a més demana que no es tombi la moció. 
 
Intervé la Sra. Sánchez qui diu que hi votaran a favor, però que cal ser realistes amb la situació 
actual, que son coneixedors de que fer la cuina és la millor solució a tots nivells i que tot i que 
no seria un problema que l’ajuntament fes la inversió en la cuina, doncs en té la capacitat, el 
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problema seria el manteniment, el cost del personal ...  és aquí on la viabilitat no està clara. A 
més a més segueix dient que molts pares no poden fer front al pagament del servei de 
menjador i, evidentment, tenir cuiners és un cost afegit al tiquet de menjador,i per tant tot i ser 
la millor opció és la més cara econòmicament, i sabem quina serà la resposta del Departament. 
Acaba dient que s’ha de lluitar per convèncer al Departament que ens la paguin o en 
subvencionin una part, però cal ser realistes i tenir en compte que es parla de l’avantprojecte 
de llei del Partit Popular al Govern d’ Espanya sobre la racionalització i sostenibilitat de 
l’administració local, amb el que es carreguen l’autonomia local i per tant es deixarem de tenir 
moltes competències i dubten que els menjadors els gestioni ningú. 
 
Pren la paraula el Sr. Gibert qui adreçant-se a la Sra. Sánchez li diu que per primer cop estan 
d’acord amb el que acaba de dir. Diu que la dotació del Pau Casals amb una cuina pròpia si 
que és la solució, i que com ha dit el Sr. Masana van tenir una reunió amb els Serveis 
Territorials d’Ensenyament on els van plantejar aquesta problemàtica, de que el sistema de 
càtering tant en línia freda com en línia calenta ens ha donat problemes i és complex , i la 
resposta del Departament va ser que això no és prioritari en aquests moments. Explica que a 
petició de les AMPAS van demanar pressupostos, però en la línia del que comentava la Sra. 
Sánchez, qui ha de fer la cuina d’una escola de Primària és la Generalitat, doncs és 
competència seva, i tot i que ara la Generalitat està com està econòmicament , en el moment 
en que es va fer l’escola la Generalitat va optar per no fer una cuina, sinó un office, i aquest va 
ser l’error inicial. 
Segueix dient que, com ha dit la Sra. Sánchez, els ajuntaments tindran cada vegada menys 
competències en ensenyament, sanitat, serveis socials... i que a més una cosa és fer-la i l’altra 
és mantenir-la i aconseguir un preu del tiquet que els pares puguin pagar i que no  sobrepassi 
el topall de la Generalitat, doncs una cuina pròpia implica tenir una cuinera unes hores i,per 
tant, uns costos que han de revertir en el preu del tiquet. Diu que a Vacarisses, a les escoles de 
Primària, ja sobrepassa el topall de 6,20 €, doncs per les condicions tant de monitoratge com 
d’algunes millores que hi ha en el servei es passen en 0,10 € els 6,20 de topall, i com que la 
Generalitat no autoritza aquest increment, el que s’ha fet és que l’aigua, que és una millora de 
la proposta de l’empresa, s’ha posat a part.  
Explica que si es fa una cuina, el cost del tiquet forçosament pujarà i per tant la Generalitat no 
ho autoritzarà. Segueix dient que el preu del tiquet està dividit en dues parts, 2,18 € pel tiquet 
de menjar i la resta pel monitoratge, i per tant la part que més ens preocupa que és que els 
nostres fills mengin bé son els 2,18 € que s’estan pagant a l’empresa. Explica que a Vacarisses 
tenim dues escoles amb cuina pròpia, Font de l’Urpina i el Xic, i el que es troben les empreses 
és que pel nombre de comensals del Xic i el preu del menjar no surten els números, està molt 
ajustat pel fet de que hi ha cuina i els costos de la cuinera son alts, i per tant si s’hi afegeix una 
tercera cuina en el preu global del tiquet ens passarem del topall segur. Diu que son conscients 
de que una cuina milloraria molt el servei i per tant faran totes les gestions que calgui amb la 
Generalitat per tal d’aconseguir que se’ns doti d’una cuina, però si l’acord d’aquesta moció és 
que ens comprometem que en aquests sis mesos l’ajuntament la doti la resposta és que no. 
Demana al Sr. Reollo que, com a representant del partit que hi ha al Govern de Catalunya, si 
els pot donar un cop de ma amb el que sigui estan oberts a tot, i que la línia a seguir és 
aquesta, demanar i exigir el màxim a la Generalitat, doncs estan d’acord amb la moció però no 
a favor de que sigui l’ajuntament el que l’hagi de dotar.  
 
Pren la paraula el Sr. Boada qui explica que pocs Ajuntaments gestionen els menjadors 
escolars, que normalment els gestionen les AMPAS,  i per això no tenen problemes. 
 
Intervé el Sr. Masana qui diu que ell no hi veu tants problemes i que ells també poden entrar a 
negociar amb la Generalitat, però si no s’arriba a un acord haurà de ser l’ajuntament. Demana 
saber de quines despeses estem parlant, perquè per exemple, al pavelló hi ha unes pèrdues de 
240.000 € l’any que es poden assumir, però en canvi no es poden assumir 10 o 12.000 € d’una 
cuina, i això és la política, decidir on van els diners, i ell preferiria que anessin aquí. Per altra 
banda, pel que fa a les competències, diu que l’ajuntament també n’assumeix d’altres de 
competències que no son seves, per exemple la Policia, un ajuntament no està obligat a dotar-
se de Policia i aquí tenim 14 agents, amb els costos que això representa. Segueix dient que ells 
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els ajudaran en tot el que puguin en les seves negociacions amb el Departamen,t però la moció 
no la modificaran. Per acabar diu que això de que des de Madrid els trauran les competències 
està per veure, i d’aquí un any a veure on estarem nosaltres i on seran ells, i segurament a 
nosaltres ja no ens trauran res. 
 
Pren la paraula el Sr. Méndez, qui diu que recolzaran la proposta, però que sempre acaben 
sortint temes que no toquen, com el tema de les competències. Explica que aquesta nova llei el 
que busca és una racionalització de l’administració, buscarà l’eliminació dels assessors i 
càrrecs públics, eliminació de duplicitats com la que comentaven ara, la Generalitat té unes 
competències que no acompleix, els ajuntaments les assimilen i aquest cost finalment va a 
parar als ciutadans dels municipis. 
Intervé el Sr. Reollo, qui adreçant-se al Sr. Méndez diu que està d’acord en el que ha dit, però 
que també està d’acord amb la despesa anual del pavelló, i ningú en diu res, en canvi Pau 
Casals son molts anys i son moltes famílies que probablement estarien d’acord que aquesta 
qualitat seria millorable, tot i haver de pagar la part proporcional si es fes un ajust. Pel que fa a 
exposar el tema a Convergència i Unió, diu que demà mateix el truca per quedar per una 
reunió. Per altra banda diu que li agradaria comentar que si algú té l’oportunitat d’escoltar les 
paraules del President de la Generalitat al Cercle d’Economia, que ho faci, doncs és molt 
important el que ha dit, “ que no ens agenollarem i hem de tirar pel dret ”, i com diu el Sr. 
Masana, dins d’un any no sabem on serem. Adreçant-se al Sr. Méndez diu que té raó amb això 
de que aquesta nova llei busca eliminar duplicitats, però que el govern del Partit Popular 
comença per aquí i no se sap per on acabarà. Segueix dient que també s’hauria de tenir en 
compte els llocs de treball que es podrien generar fent una cuina pròpia i, sobretot, la qualitat i 
el malson que ens trauríem del cap, i els nens no et vindrien a casa dient que el dinar està fred, 
un dia rere l’altra. Per acabar diu que es tracta de donar solució a un tema, com s’acaba de 
donar solució a un altre, i mica en mica anar fent país.  
 
La Sra. Sánchez demana intervenir per poder contestar al Sr. Méndez, i li diu  que ja en 
parlaran d’aquest tema, doncs l’avantprojecte aviat anirà al Consell de Ministres, però que 
sàpiga que el PSC sempre ha estat un partit defensor a ultrança dels municipis i del mon local, 
doncs son un partit municipalista. 
 
El Sr. Méndez diu que ells també ho son. 
 
La Sra. Sánchez respon que no ho sembla, doncs pel que coneix d’aquest avantprojecte el 
mon local hi perdrà molt, tant ciutadans com polítics, menys democràcia. 
 
Pren la paraula el Sr. Gibert qui explica que els ajuntaments ens hem de començar a 
acostumar a complir el que realment ens toca, doncs ja vindran temps en que ens trauran 
inclús el que estan prestant ara, però el que no poden fer és agafar més competències de les 
que els pertoquen. Segueix dient que encara que no votin a favor d’aquesta moció, lluitaran per 
tenir la cuina, però lluitaran perquè la faci qui l’ha de fer, doncs no es pot carregar al municipi 
de Vacarisses una cuina que no li toca. Explica que el mes que ve hi ha un nou concurs del 
servei de menjador, s’està acabant de fer el plec de condicions ,que ja els hi farà arribar per a 
que vegin els canvis, doncs el que han d’aconseguir d’entrada és tenir una bona empresa que 
porti el menjar en condicions, per que ja saben el que han patit aquest curs des de desembre 
fins primers de març, i que al final gràcies a totes les gestions s’ha aconseguit que porti el 
menjar una empresa de Sant Cugat que és diu Caligust i que els nens mengin bé i amb la 
temperatura adequada. 
Segueix dient que mentre es lluita per la cuina han d’aconseguir que l’empresa faci el servei 
ben fet com tenim ara, i sempre tenint present el preu del tiquet que marca la Generalitat, que 
és inamovible, i tenir cuina pròpia farà incrementar el preu d’aquest, a banda dels costos del 
manteniment, electricitat, gas, aigua, que fins ara ha anat a càrrec de l’ajuntament ,cosa que no 
hauria de ser, doncs hauria d’anar a compte de l’empresa i per tant repercutir en el preu del 
tiquet.  Explica que estan parlant de 4.500 € de la cuina de la Font de la Urpina, i de 3.232 € al 
Xic on va tot amb electricitat,i per tant son uns costos. Pel que fa al tema del pavelló ja s’està 
mirant i diu que potser d’aquí un temps l’ajuntament s’haurà de replantejar molts serveis ,com 
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el pavelló, o bé d’altres, com tenir dues escoles bressol, doncs potser no es podrà mantenir tot. 
Per acabar torna a dir que treballaran perquè la Generalitat doti de cuina l’Escola Pau Casals. 
 
Es sotmet a votació i no s’aprova amb el següent resultat a la votació. 
 

 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x  x  x     

EN CONTRA          x  x 

ABSTENCIONS             
 
 
 
 
1.11.-  MOCIO PRESENTA PER ERC VACARISSES PER LA CR EACIÓ D’UNA COMISSIO 

DE SEGUIMENT DELS ACORDS APROVATS AL PARLAMENT DE C ATALUNYA 
VERS REDUIR LA SINISTRALITAT C58 

 
 
El passat 17 d’Abril ERC va presentar a la comissió de mobilitat del Parlament de Catalunya, 
una proposta de resolució per reduir la sinistralitat en la C58 pel seu pas per Vacarisses.  
 
La Proposta de Resolució va ser aprovada per unanimitat. 

Atès que com a poble, hem de treballant per aconseguir el compliment dels acords arribats en 
la comissió de mobilitat del Parlament de Catalunya.  

Per això des d’ERC Vacarisses presentem per al seu debat, votació i aprovació si s’escau, 
l’adopció del següent 

ACORD 

PRIMER.-  Crear una comissió de seguiment amb la participació dels partits polítics 
representats al Consistori, la Federació de Veïns i veïnes de Vacarisses, 
Associacions de  veïns i veïnes, Associacions de propietaris, Entitats culturals i 
esportives i els ciutadans i ciutadanes, per fer el seguiment del compliment dels 
acord arribats a la comissió de mobilitat del Parlament de Catalunya.  

SEGON.-   Fer públic la creació de la comissió de seguiment a través dels mitjans que 
disposa l’Ajuntament (web, radio, revista del Terme, butlletí digital setmanal ...) 

Pren la paraula el Sr. Masana qui explica que Esquerra va entrar dues Propostes de Resolució 
a la Comissió de Mobilitat del Parlament de Catalunya que es van aprovar per unanimitat,  i el 
que es vol amb aquesta comissió és fer el seguiment per vetllar per si realment s’estan duent a 
terme aquestes mesures aprovades al Parlament. Diu que els agradaria que aquesta comissió 
fos amplia, hi participessin els partits polítics, la Federació de Veïns, associacions de Veïns 
com la de Can Serra, que és la que ha encapçalat la lluita per les millores a la C-58, 
participació ciutadana, a més de la participació dels polítics, doncs creuen que d’aquesta 
manera es podrien seguir prenent mesures o actes, si aquests acords de la comissió de 
mobilitat no es porten a la pràctica. 

Intervé el Sr. Méndez qui diu que hi votaran a favor. Explica que a l’anterior Ple ja va comentar 
que el Partit Popular havia entrat una sèrie de preguntes al Parlament fent referència a la C-58 i 
que en aquell moment no tenien cap resposta, però a dia d’avui si la tenen, i en vol fer un 
resum. En primer lloc, comenta que del 2008 al 2012 van haver-hi  27 accidents, dels quals 8 
morts, 47 ferits greus entre els que posteriorment van haver defuncions, i 275 ferits lleus. Diu 
que una de les preguntes adreçades al Conseller  Ramon Espadaler, era si la Generalitat 
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considerava el tram en el que es produeixen més accidents, com un punt negre a les carreteres 
catalanes, i la resposta que els van donar és que no, que el consideren un tram de 
concentració d’accidentalitat elevada. El Sr. Méndez diu que la semàntica no és baladí, doncs 
la diferència entre punt negre i tram de concentració d’accidentalitat elevada és que el punt 
negre té una resolució ràpida, i el tram de concentració de l’accidentalitat elevada pot allargar-
se en el temps. La solució que donen als accidents que es produeixen en aquest tram de 10 
quilometres és la instal·lació de tres radars, un al quilòmetre 27,200 en direcció a Viladecavalls, 
un segon al 29,300 direcció Vacarisses i un tercer en el 29.900 direcció Viladecavalls. Explica 
que aquests radars s’instal·larien desprès de l’aprovació dels pressupostos del 2013, el que 
espera que sigui el més aviat possible.  

Per altra banda diu que ens informen de que aquest any, fins a la data de la presentació de les 
preguntes, hi ha hagut 11 sortides de via i 4 xocs frontals, però no es comenten els morts, ni 
ferits greus ni lleus. Explica que entre les mesures immediates que s’han dut a terme estan la 
instal·lació d’elements d’abalisament, els cons,  entre els quilometres 33 i 29, i entre els 
quilometres 26 i 28; també la instal·lació de senyalització vertical preceptiva informativa de 
reducció a 80 quilometres per hora, informar de noves condicions de circulació amb la 
instal·lació de panell mòbils d’informació lluminosa variable al llarg del tram, la instal·lació 
d’armaris radar en línia d’alta visibilitat, i ens indiquen que és perquè la velocitat inadequada va 
ser la responsable durant el 2012 del 46 % dels accidents. Per altra banda diu que ens 
informen de que els dies indicats per posar els cons i els radars son els que tenen condicions 
meteorològiques adverses, doncs segons els seus estudis al 2012, el 36 % dels accidents es 
van produir durant els dies amb condicions meteorològiques adverses. Finalment diu que van 
preguntar si tenien previst fer algun accés des de la C-58 a la C-16 direcció Terrassa i quan 
costaria, i la resposta va ser que s’ha estudiat aquest accés amb règim de peatge explícit i que 
el cost previst és de 10,2 milions d’euros.Per acabar diu que espera que es creï aquesta 
comissió de seguiment,  que ells li faran arribar aquesta informació de que disposen ,i espera 
que la resta de partits facin el mateix, per a poder desenvolupar els acords possibles i traslladar 
els acords presos a Vacarisses per a que quan abans millor s’instal·lin aquests radars i es 
redueixi la sinistralitat i els accidents a Vacarisses. 

Intervé el Sr. Serna qui respon que aprovaran la moció, però que li agradaria fer un parell 
d’aclariments. Per una banda al Sr. Méndez li diu que els abalisaments son les dues ratlles que 
hi ha al mig i que ja es van aprovar quan governaven Esquerra i PSC, i que quedava pendent 
d’estudi posar o no les mitgeres. Explica que el passat dia 24 van tenir una reunió amb el nou 
Director General de Carreteres, que ofereix el que estava aprovat des de el març de 2012. 
Explica que a més el resultat de les mesures que es prenen quan hi ha climatologia adversa ha 
estat molt bo, doncs no hi ha hagut cap accident,i per tant s’han assegurat de que traient 
aquest carril disminuiria molt la sinistralitat. Diu que s’han compromès a fer un estudi per a la 
col·locació de mitgeres i fins i tot rotondes, sense donar detalls del punt quilomètric. Per acabar 
diu que de la reunió que van tenir en van treure molt bona impressió, doncs al contrari que amb 
l’anterior Director General de Carreteres amb el que tot eren respostes negatives, aquest 
almenys s’ha obert a estudiar-ho i col·locar mitgeres, radars... etc, per la qual cosa espera que 
ho tirin endavant el més ràpid possible. 

Pren la paraula el Sr. Masana, qui diu que aquest estudi estava dins la Proposta de Resolució, 
per tan sembla que estan fent-ho.  

Intervé el Sr. Alcalde qui diu que s’ha vist un canvi important des de que hi ha els dos nous 
directors ,el de Trànsit i el de Carreteres, doncs fins ara es descartaven les carreteres velles 
amb mitgeres al mig, excepte a la carretera de Cercs a l’alçada de Sant Jordi, i ara sembla que 
busquen alternatives per poder separar carrils. Explica que també els va sorprendre molt que 
no descartessin les rotondes, encara que parlaven d’altres carreteres de Catalunya, no només 
de la C-58 ,i que tampoc descartaven el tema de l’autopista encara que fos de peatge, doncs la 
prioritat és eliminar el perill de la C-58. 

Es sotmet a votació i s’aprova per unanimitat dels presents. 
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 PP CIU ERC PSC V x V U.I.PV. 

A FAVOR  x  x  x x  x  x 

EN CONTRA             

ABSTENCIONS             
 

 
 
2.- SOBREVINGUTS  
 
3.- PART DE CONTROL I SEGUIMENT DE LA GESTIÓ CORPOR ATIVA 
 
3.1.- DONAR COMPTE DE LES ACTES DE LES SESSIONS CEL EBRADES PER LA  

JUNTA DE GOVERN LOCAL ELS DIES 18 i 25 DE MARÇ DE 2 013, 2, 8, 15, 22 i 29 
D’ABRIL DE 2013,  i  6 i 13 DE MAIG DE 2013. 

 
          Es dona compte de les actes de les sessions de la junta de govern local celebrades des 

de l’última sessió plenària ordinària, de les quals s’ha fet entrega de la minuta 
corresponent juntament amb la convocatòria plenària. 

 
 
3.2.-  DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS DES DE LA CELEBRACIÓ DE 

L’ÚLTIMA SESSIÓ ORDINÀRIA.  (Alcaldia, del 68/2013, de 14/03/2013, al 132/2013 ,de 
22/05/2013), (Medi Ambient,  del 6/2013, de 18/04/2013, a l’11/2013, de 13/05/2013),  
(Serveis Municipals , del 21/2013, de 20/03/2013, al 26/2013, de 16/05/2013), (Sanitat i 
Consum, del 17/2013, de 18/03/2013, al 25/2013, del 20/05/2013), (Urbanisme, del 
39/2013, de 14/03/2013, al 59/2013, de 21/05/2013),  (Ensenyament, del 6/2013,de 
15/03/2013, al 13/2013, de 15/05/2013),  (Acció Social, Cooperació i Solidaritat, del 
13/2013, de 22/03/2013, al 20/2013, de 16/05/2013), (Seguretat Ciutadana i 
Emergències, del 12/2013, de 12/04/2013, al 18/2013, de 20/05/2013),  (Cultura , del  
5/2013 de 15/03/2013 al 13/2013 de 22/05/2013), (Comunicació, el 2/2013 de 
09/04/2013), (Indústria, Promoció Econòmica, Comerç i Turisme, l’1/2013, de 15/04/2013, 
al 5/2013, de 08/05/2013), (Esports, l’1/2013, de 18/04/2013, al 4/2013, de 07/05/2013), 
(Joventut,  de l’1/2013,  de 07/05/2013, al 2/2013, de 13/05/2013), (Dones, l’1/2013, de 
07/05/2013), (Participació Ciutadana, l’1/2013, de 07/05/2013), (Gent Gran, l’1/2013, de 
18/04/2013, al 3/2013, de 13/05/2013).  

Es dona compte dels decrets relacionats. 
 
 
3.3.-  DONAR COMPTE  DEL NOMENAMENT DE PERSONAL FUN CIONARI I DE LA 

CONTRACTACIÓ DE PERSONAL LABORAL. 
 
 
 
3.4.-  DONAR COMPTE DELS ACORDS DE CONCILIACIÓ DELS  PROCEDIMENTS 

JUDICIALS PER ACOMIADAMENT NÚM. 895/2012 I 1012/201 2 (acumulats) I  NÚM. 
1130/2012. 

 
 
3.5.-  DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE CONCÓRRER  A LA CONVOCATÒRIA 

DEL CATÀLEG DE CONCERTACIÓ 2013, DEL PLA “XARXA DE GOVERNS LOCALS 
2012-2015”. 
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Es dona compte dels següents decrets: 
 
Per Decret de la regidora d’Acció Social, Solidaritat i  Cooperació núm. 16/2013, de 18 
d’abril de 2013,   es va resoldre sol·licitar a la Diputació de Barcelona, en el marc del Catàleg 
de Concertació 2013 del  Pla “Xarxa de Governs Locals 2012-2015”, els següents recursos per 
com a suport a la prestació dels serveis i la realització d’activitats 
 

 
 
 
-Que per Decret de la Regidora d’Acció Social, Cooperació i Solidaritat núm. 17/2013, de 
18 d’abril de 2013 ,  es va resoldre sol·licitar a la Diputació de Barcelona, en el marc del 
Catàleg de Concertació 2013 del  Pla “Xarxa de Governs Locals 2012-2015”, els següents 
recursos per com a suport a la prestació dels serveis i la realització d’activitats 
 

AREA 
CORPORATIVA PROGRAMA ACTUACIÓ PRESSUPOST APORTACIÓ  

TIPOLOGIA DE 
RECURS 

AREA D'ATENCIÓ 
A LES PERSONES 

Igualtat i Drets 
Civils                      

Plans, programes i 
projectes d'actuació en 
polítiques d'igualtat i drets 
civils.                   
ACTUACIÓ: Plans, 
programes i projectes 
d'actuació en polítiques 
d'igualtat i drets civils.                                                                                                                                                                                                        TÈCNIC 

AREA D'ATENCIÓ 
A LES PERSONES 

Igualtat i Drets 
Civils 

Suport a l'abordament 
integral de la violència 
masclista.                                                     
ACTUACIÓ: Suport a 
l'abordament integral de la 
violència domèstica   TÈCNIC 

AREA D'ATENCIÓ 
A LES PERSONES 

Suport als 
Serveis Socials                                                           

Suport als equips de 
serveis socials bàsics: la 
supervisió.                                         
ACTUACIÓ: Suport als 
equips de serveis socials 
bàsics: la supervisió.   MATERIAL 

AREA D'ATENCIÓ 
A LES PERSONES 

Servei d'Acció 
Social                                                     

Projectes per a la millora 
de la gestió de serveis 
socials.                                        
ACTUACIÓ: Projectes per 
a la millora de la gestió de 
serveis socials,   TÈCNIC 

AREA D'ATENCIÓ 
A LES PERSONES 

Atenció 
domiciliària, 

dependència i 
suport a 
persones 

cuidadores 

Projectes d'atenció 
domiciliaria.                                                                             
ACTUACIÓ: Projectes 
d'atenció domiciliaria. 

  TÈCNIC 

AREA 
CORPORATIVA PROGRAMA ACTUACIÓ PRESSUPOST APORTACIÓ  TIPOLOGIA DE 

RECURS 

AREA D'ATENCIÓ 
A LES PERSONES 

Acció 
comunitària, 
participació, 

igualtat i 

Finançament de l'àmbit 
d'igualtat i ciutadania.                                                 
ACTUACIÓ: Finançament 
de l'àmbit d'igualtat i 10.892,50 € 24.012,00 € ECONÒMIC 
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-Que per Decret del regidor de Cultura núm. 9/2013, de 18 d’ abril de 2013,   es va resoldre 
sol·licitar a la Diputació de Barcelona, en el marc del Catàleg de Concertació 2013 del  Pla 
“Xarxa de Governs Locals 2012-2015”, els següents recursos per com a suport a la prestació 
dels serveis i la realització d’activitats 
 

 
 
-Que per Decret del regidor de Gent Gran núm. 1/2013, de 18 d’abril de 2013 ,  es va 
resoldre sol·licitar a la Diputació de Barcelona, en el marc del Catàleg de Concertació 2013 del  
Pla “Xarxa de Governs Locals 2012-2015”, els següents recursos per com a suport a la 
prestació dels serveis i la realització d’activitats 
 

AREA 
CORPORATIVA PROGRAMA ACTUACIÓ PRESSUPOST APORTACIÓ  TIPOLOGIA DE 

RECURS 

ÀREA DE 
TERRITORI I 

SOSTENIBILITAT 

Mobiliari d' 
Espai Públic                                                    

Espai lúdic i de salut per a 
la gent gran.                                                     
ACTUACIÓ: Espai lúdic i 
de salut per a la gent gran   MATERIAL 

 

 

-Que per Decret del regidor de Sanitat i Consum núm. 20/2013 , de 18 d’abril de 2013,   es 
va resoldre sol·licitar a la Diputació de Barcelona, en el marc del Catàleg de Concertació 2013 
del  Pla “Xarxa de Governs Locals 2012-2015”, els següents recursos per com a suport a la 
prestació dels serveis i la realització d’activitats 
 

joventut ciutadania 

AREA 
CORPORATIVA PROGRAMA ACTUACIÓ PRESSUPOST APORTACIÓ  TIPOLOGIA DE 

RECURS 

ÀREA DE 
PRESIDÈNCIA 

Desenvolupam
ent Cultural                                                  

Foment al 
desenvolupament cultural 
local                                                
ACTUACIÓ: Programa de 
Festes Populars de 
Vacarisses 30.000 € 9.000,00 € ECONÒMIC 

AREA 
CORPORATIVA PROGRAMA ACTUACIÓ PRESSUPOST APORTACIÓ  TIPOLOGIA DE 

RECURS 

AREA D'ATENCIÓ 
A LES PERSONES 

Animal de 
Companyia 

Activitats relacionades 
amb animals de 
companyia.                            
ACTUACIÓ: Recollida de 
gossos en via pública i 
esterilitzacions en colònies 
de gats  35.000,00 € 7.500,00 € ECONÒMIC 

AREA D'ATENCIÓ 
A LES PERSONES 

Polítiques 
Locals de Salut 

Pública                                                           

Control sanitari piscina 
municipal.                                                                       
ACTUACIÓ: Control 
sanitari piscina municipal   MATERIAL 

AREA D'ATENCIÓ 
A LES PERSONES 

Servei de Salut 
Pública                                                             

Control i vigilancia 
d'establiments alimentaris.                                           
ACTUACIÓ: Control i 
vigilancia d'establiments 
alimentaris.   MATERIAL 

AREA D'ATENCIÓ 
A LES PERSONES 

Servei de Salut 
Pública 

Control de plagues i 
legionel.losi.                                                                    
ACTUACIÓ: Control de 
plagues i legionel.losi. 8.000,00 € 8.000,00 € ECONÒMIC 
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-Que per Decret del regidor d’Ensenyament núm. 8/2013, de 18  d’abril de 2013 ,  es va 
resoldre sol·licitar a la Diputació de Barcelona, en el marc del Catàleg de Concertació 2013 del  
Pla “Xarxa de Governs Locals 2012-2015”, els següents recursos per com a suport a la 
prestació dels serveis i la realització d’activitats 
 

 
 
 
-Que per Decret del regidor d’Esports núm. 1/2013, de 18 d’a bril de 2013 ,  es va resoldre 
sol·licitar a la Diputació de Barcelona, en el marc del Catàleg de Concertació 2013 del  Pla 
“Xarxa de Governs Locals 2012-2015”, els següents recursos per com a suport a la prestació 
dels serveis i la realització d’activitats 
 

AREA D'ATENCIÓ 
A LES PERSONES 

Polítiques de 
consum 

Campanyes d'inspecció 
de consum en 
establiments comercials.             
ACTUACIÓ: Campanyes 
d'inspecció de consum en 
establiments comercials.   MATERIAL 

AREA D'ATENCIÓ 
A LES PERSONES 

Polítiques de 
Consum 

Gestió i tramitació de 
reclamacions de la 
ciutadania en matèria de 
consum.                                
ACTUACIÓ: Bústia del 
consumidor.   MATERIAL 

AREA 
CORPORATIVA PROGRAMA ACTUACIÓ PRESSUPOST APORTACIÓ  TIPOLOGIA DE 

RECURS 

AREA D'ATENCIÓ 
A LES PERSONES 

Educació 
permanent 

Funcionament d'escoles i 
serveis municipals de 
música i arts.                          
ACTUACIÓ: Manteniment 
de l'escola municipal de 
música de Vacarisses. 210.446,78 € 50.000,00 € ECONÒMIC 

AREA D'ATENCIÓ 
A LES PERSONES 

Acompanyame
nt a 

l'escolaritat 

Catàleg d'activitats de 
suport a la funció 
formativa de les famílies                                                    
ACTUACIÓ:Programa e 
formació mares i pares 
2014   MATERIAL 

AREA D'ATENCIÓ 
A LES PERSONES 

Escoles 
bressol 

Funcionament d'escoles 
bressol municipal.                                           
ACTUACIÓ: 
Funcionament d'escoles 
bressol municipal. 613.455,68 € 100.000,00 € ECONÒMIC 
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-Que per Decret del regidor d’Urbanisme núm. 50/2013, de 18 d’abril de 2013 ,  es va 
resoldre sol·licitar a la Diputació de Barcelona, en el marc del Catàleg de Concertació 2013 del  
Pla “Xarxa de Governs Locals 2012-2015”, els següents recursos per com a suport a la 
prestació dels serveis i la realització d’activitats 
 

AREA 
CORPORATIVA PROGRAMA ACTUACIÓ PRESSUPOST APORTACIÓ  TIPOLOGIA DE 

RECURS 

ÀREA DE 
TERRITORI I 

SOSTENIBILITAT 

Anàlisi i 
Planificació 

viària 
municipal 

Camins municipals                          
ACTUACIÓ: Investigació 
de la titularitat pública de 
camins en el procés 
d'incorporació a l'inventari 
de béns municipals                     TÈCNIC 

 
 
 
 
-Que per Decret de la regidora d’Indústria, Promoció Econòmi ca, Comerç i Turisme núm. 
3/2013, de 18 d’abril de 2013,   es va resoldre sol·licitar a la Diputació de Barcelona, en el marc 
del Catàleg de Concertació 2013 del  Pla “Xarxa de Governs Locals 2012-2015”, els següents 
recursos per com a suport a la prestació dels serveis i la realització d’activitats 
 

AREA 
CORPORATIVA PROGRAMA ACTUACIÓ PRESSUPOST APORTACIÓ  TIPOLOGIA DE 

RECURS 

AREA DE 
DESENVOLUPAME

NT ECONÒMIC 
LOCAL 

Polítiques de 
teixit productiu  

Recull d'activitats de 
suport a l'activitat 
empresarial.                                               
ACTUACIÓ: Els clients 
busquen per Internet, et 
troben?   MATERIAL 

AREA DE 
DESENVOLUPAME

NT ECONÒMIC 
LOCAL 

Desenvolupam
ent comercial 
en municipis 
de menys de 

10.000 
habitants 

Polítiques comercials 
integrals en municipis de 
menys de 10.000 
habitants.                                       
ACTUACIÓ: Dinamització 
del comerç de Vacarisses, 5,980,00 € 2.550,00 € ECONOMIC 

AREA 
CORPORATIVA PROGRAMA ACTUACIÓ PRESSUPOST APORTACIÓ  TIPOLOGIA DE 

RECURS 

ÀREA DE 
DESENVOLUPAME

NT ECONÒMIC 
LOCAL 

Esport local: 
Activitats 

Esportives                                                          

Esdeveniments esportius 
de caràcter puntual i de 
participació oberta.                               
ACTUACIÓ:Campionat de 
Catalunya, V Cursa de la 
Campana 9.430,00 € 2.095,00 € ECONÒMIC 

ÀREA DE 
DESENVOLUPAME

NT ECONÒMIC 
LOCAL 

Esport local: 
Equipaments 

Esportius                                                               

Millora del material 
esportiu.                                                                          
ACTUACIÓ: Millora del 
material esportiu. 5.328,74 € 5.328,74 € ECONÒMIC 
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AREA DE 
DESENVOLUPAME

NT ECONÒMIC 
LOCAL 

Polítiques de 
Mercat de 

Treball                            

Finançament d'accions 
per al foment de 
l'ocupació,                                          
ACTUACIÓ: Servei Local  
d'Ocupació de Vacarisses 61.914,63 € 15.000,00 € ECONÒMIC 

AREA DE 
DESENVOLUPAME

NT ECONÒMIC 
LOCAL 

Oficina de 
Mercats i Fires 

Locals 

Servei de préstec de 
carpes.                                                                          
ACTUACIÓ:Fira de Nadal 
de Vacarisses               MATERIAL 

 
 
 
-Que per Decret del regidor de Medi Ambient núm. 6/2013, de 18 d’abril de 2013 ,  es va 
resoldre sol·licitar a la Diputació de Barcelona, en el marc del Catàleg de Concertació 2013 del  
Pla “Xarxa de Governs Locals 2012-2015”, els següents recursos per com a suport a la 
prestació dels serveis i la realització d’activitats 
 

AREA 
CORPORATIVA PROGRAMA ACTUACIÓ PRESSUPOST APORTACIÓ  TIPOLOGIA DE 

RECURS 

ÀREA DE 
TERRITORI I 

SOSTENIBILITAT 

 
Sensibilització, 
Participació i 

Divulgació 
Ambiental                                                      

Activitats de 
Sensibilització i 
comunicació ambiental.                                             
ACTUACIÓ: Foment i 
formació per a 
l'autocompostatge cassola 5.904,20 € 5.000,00 € ECONÒMIC 

ÀREA DE 
TERRITORI I 

SOSTENIBILITAT 

Prevenció 
d'incendis 

forestals a les 
urbanitzacions                                                                                                                                         

Tractament de vegetació  
de parcel.les no edificades                                          
ACTUACIÓ: Tractament 
de parcel.les municipals a 
les urbanitzacions El Palà 
i Els Caus 23.351,06 € 23.351,06 € ECONÒMIC 

ÀREA DE 
TERRITORI I 

SOSTENIBILITAT 

Canvi Climàtic 
i Sostenibilitat                                                                    

Implantació de mesures 
de gestió sostenible 
ambiental i econòmica                                              
ACTUACIÓ:Auditoria 
energètica equipament 
públic poliesportiu de 
Vacarisses 5.000,00 € 5.000,00 € ECONÒMIC 

 
 
3.6.-   DONAR COMPTE  DELS INFORMES TRIMESTRALS DE TRESORERIA QUE S’HAN 

TRAMÉS AL MINISTERI D’ECONOMIA I HISENDA I A LA DIR ECCIÓ GENERAL DE 
POLÍTICA FINANCERA DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, EN COMPLIMENT 
DE LA LLEI 15/2010 (1r.TRIMESTRE 2013). 

 
 
 

INFORME  DE  TRESORERIA  I  INTERVENCIÓ 
 
En Santiago Codina i Alavedra i Na Eva Aguilera i Terrado , en compliment del que disposa 
l’article 4 del R.D. 1174/1987, de 18 de setembre i als efectes establerts en els articles 194 i 
següents de la Llei 39/1988 de 28 de desembre , Reguladora de les Hisendes Locals, emeten 
el següent informe en l’estricte ordre econòmic amb relació a: 
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L’article 3 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004 de 29 de desembre, 
per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials i les 
factures impagades amb una data d’antiguitat superior a 30 dies per l’any 2013. 
 
 

FETS 
 
El dia 6 de juliol de 2010, es va  publicar en el BOE la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de 
modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita 
contra la morositat en les operacions comercials, entrant en vigor el dia següent de la seva 
publicació, es a dir el dia 7 de juliol de 2010. L’objectiu últim de la Llei és la disminució dels 
terminis de pagament, i la lluita contra la morositat en les operacions comercials, dins les quals 
si troben les realitzades per les administracions públiques, (especialment les de capítol 2 i 6 del 
pressupost de despeses). 
 
Del text de la Llei  es dedueixen unes  obligacions de rendició d’ informació i dació de comptes 
per part de les administracions públiques entre les quals s’hi troba l’Ajuntament de Vacarisses. 
 
 

FUNDAMENTS DE DRET 
 

- Articles 3 i  4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol. 
- Article 200, i  Disposició Transitòria Vuitena  de la Llei  30/2007, de 30 d’ octubre, de 
Contractes del Sector Públic 
 
 

PROPOSTA  DE RESOLUCIÓ 
 

En quan a la morositat de les administracions públiques, l’ article  4 de la Llei 15/2010, disposa: 

Article quart. Morositat de les administracions públiques. 

1. L’interventor general de l’Estat ha d’elaborar trimestralment un informe sobre el compliment 
dels terminis que preveu aquesta Llei per al pagament de les obligacions de l’Administració 
General de l’Estat, que ha d’incloure necessàriament el nombre i la quantia global de les 
obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el termini. 
 
2. Les comunitats autònomes han d’establir el seu propi sistema d’informació trimestral pública 
sobre el compliment dels terminis previstos per al pagament en aquesta Llei. 
 
3. Els tresorers o, si no, els interventors de les corporacions locals han d’elaborar 
trimestralment un informe sobre el compliment dels terminis que preveu aquesta Llei per al 
pagament de les obligacions de cada entitat local, que ha d’incloure necessàriament el nombre 
i la quantia global de les obligacions pendents en les quals s’estigui incomplint el termini. 
 
4. Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació local, aquest 
informe s’ha de remetre, en tot cas, als òrgans competents del Ministeri d’Economia i Hisenda i, 
en el seu respectiu àmbit territorial, als de les comunitats autònomes que, d’acord amb els seus 
estatuts d’autonomia respectius, tinguin atribuïda la tutela financera de les entitats locals. 
Aquests òrgans poden igualment requerir la remissió dels informes esmentats. 
 
5. La informació així obtinguda la poden utilitzar les administracions receptores per elaborar un 
informe periòdic i de caràcter públic sobre el compliment dels terminis per al pagament per part 
de les administracions públiques. 
 
Queda clar que de l’ esmentat precepte se’n  deriva l’ obligació de l’elaboració per part de la  
Tresoreria i/o la Intervenció d’un informe que posi de manifest el compliment dels terminis  
previstos en aquesta Llei per el pagament de les obligacions de l’Ajuntament, que inclourà 
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necessariament el número i quantia global de las obligacions pendents en les quals s’estigui  
incomplint el termini,  així com l’obligació de remetre l’ esmentat informe als òrgans competents 
del Ministeri d’ Economia i Hisenda i, en el seu  respectiu d’ àmbit  territorial, als de les 
Comunitats Autònomes que, d’acord amb els seus respectius Estatuts d’ Autonomia, tingui  
atribuïda la tutela financera de las Entitats locals, sense perjudici de la seva possible 
presentació i  debat en el Ple de l’Ajuntament. 
 
Atès que  el programa de comptabilitat municipal amb la finalitat  de poder elaborar l’ esmentat  
informe, proporcionant els llistats amb la informació  detallada i agregada i que s’adjunten com 
annexes. 
 
Atès que  l’ informe referent al  1er trimestre de l’any 2013 ja s’han presentat als òrgans 
competents del Ministeri d’Economia i Hisenda i, al Departament d’Economia i Finances de la 
Generalitat de Catalunya, als efectes oportuns. 
 
Es tot el que s’ha d’ informar, PROPOSANT-SE : 
 
Que se’n doni trasllat igualment al Ple de l’Ajuntament , dons encara que l’article 4 de la Llei diu 
al respecte que   “Sense perjudici que es pugui presentar i debatre en el ple de la corporació 
local”, l’article  5.4, de la mateixa norma disposa: 
 
Article 5 . Registre de  factures en les Administracions locals. 
 
4. La Intervenció o òrgan de l’entitat local que tingui atribuïda la funció de comptabilitat ha 
d’incorporar a l’informe trimestral al ple que regula l’article anterior una relació de les factures o 
els documents justificatius respecte als quals hagin transcorregut més de tres mesos des de la 
seva anotació en el dit registre i no s’hagin tramitat els corresponents expedients de 
reconeixement de l’obligació o l’òrgan gestor n’hagi justificat l’absència de tramitació. El ple, en 
el termini de 15 dies comptats des del dia de la reunió en la qual tingui coneixement d’aquesta 
informació, ha de publicar un informe agregat de la relació de factures i documents que se li 
hagin presentat agrupant-los segons l’estat de tramitació. 
 
Els regidors es donen per assabentats.  
 
 
 
4.- INFORMES PRESIDÈNCIA. 
 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui explica que aquesta setmana Correus els ha confirmat que a partir del 
dia 15 el servei de repartiment per La Creu ,que fins ara estava anul·lat, es tornarà a restablir. 
Explica que els han dit que ha disminuït la feina i que amb el personal que tenen ho poden fer, 
però tot és extraoficialment, doncs existeix un protocol en funció de la densitat de les 
urbanitzacions, i per tant no hi ha res signat, és la voluntat de Correus i del Director. 
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES. 
 
5.1.-  PREGUNTES PRESENTADES PER ESCRIT PEL GRUP MUNICIPAL PSC, 

FORMULADES AL PLE (R.E.2008) 
 

 El Grup  Municipal  del PSC  demana  resposta  escrita a les següent preguntes relacionades 
 amb el contenciós de Torreblanca  II del qual va haver sentència favorable de Ia secció tercera 
 de Ia sala contencioso-administrativa del TSJC amb condemna  al pagament  de costes  a Ia 
part apellant. (recurs apel·lació 244/2010): 
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1.-  Data i  número de registre d’entrada a  l’Ajuntament   de Vacarisses del comunicat de 
l’advocat Xavier Salas i del procurador Carles Badia en relació a Ia presentació de taxes al 
TSJC. 
 
2.-Data i  número  de registre d’entrada  al  Tribunal Superior de Justícia de Catalunya de Ia 
presentació  de taxes per part de l’advocat Xavier Salas  i  del procurador Carles Badia. 
 
3.- Ha rebut l’Ajuntament comunicat  per part del TSJC d’aprovació de Ia taxació presentada 
per l’advocat Xavier Salas i del procurador Carles Badia?  En cas afirmatiu, data i número de 
registre d’entrada a I’Ajuntament. 
 
4.- Ha rebut l’Ajuntament diligència  del TSJC de trasllat de costes a  Ia part apel·lant? 
 
5.- Consta aprovació definitiva de la Taxació de costes? En quina data? 
 
6.- Es té constància de que les hagin fet efectives els apel·lants?  En cas que a resposta sigui 
negativa 
 
7.- Ha instat l’Ajuntament a través del seu advocat l’execució del pagament de les costes? 
 
 
 

5.2.-  PREGUNTES PRESENTADES PER ESCRIT PEL GRUP MUNICIPAL ERC, 
FORMULADES AL PLE (R.E.2048)  

 
 
1.Cost total de la posada en funcionament de la ràdio municipal de Vacarisses. 
 
2.Cost total de la Festa Major Petita del 2013 i Festa de la Vaca 2013. 
 
3.Cost total de la Festa Major Petita de 2012. 
 
4.Cost total del dinar dels avis 2013. 
 
5.Quantes sancions s’han posat des de principi d’any fins avui dia per l’incompliment de la 
normativa de la recollida dels excrements a la via pública. 
 
6.Quines accions s’han pres des de l’Ajuntament per evitar la circulació de motocicletes a la 
zona del Mimó i al Parc Natural de Sant Llorenç. 
 
7.Quina previsió té l’equip de govern pel tancament de l’abocador. 

 
 
5.3.- PREGUNTES PRESENTADES PER ESCRIT PEL GRUP MUNICIPAL PSC, 

FORMULADES AL PLE (R.E.2066) 
 
 
1.- Costos de la posada en funcionament de Ia ràdio municipal detallats: 
 
•  Despeses d’adequació del local 
• Despeses d’aparells tecnològics 
• Despeses de manteniment 
• Despeses de personal 
• Altres despeses originades per la posada  en funcionament. 
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2.- Quina previsió de despesa es té per al funcionament ordinari del servei de ràdio municipal 
per a l’any 2013  i quina es la previsió d’audiència? 
 
3.- Import de la despesa que ha originat a l’Ajuntament el viatge de l’Alcalde i 5 regidors a 
Navarra per l’intercanvi de l’Escola Municipal de Música? 
 
4.- Respecte a les obres de Torreblanca II i Carena Llarga, volem per escrit el contingut de 
l’Informe independent demanat per l’Ajuntament sobre la mala execució dels trams de formigó 
dels carrers de les dues urbanitzacions, així corn els informes tècnics de la direcció facultativa i 
executiva al respecte d’aquesta qüestió. 
 
5.- Quantes persones han assistit al dinar dels avis de la Festa Major Petita i quin ha estat el 
cost econòmic que ha suposat l’organització d’aquest acte (detall del preu del dinar, grup 
musical, guarniment del local, lloguer de taules i cadires, etc.) 
 
 
 
Pren la paraula el Sr. Serna qui en relació a les preguntes presentades pel PSC, sobre el 
contenciós per  les obres de Torreblanca II i la Carena Llarga, explica que primer els van 
acceptar a tràmit, als tres dies el van tombar, i com que no hi estaven d’acord van apel·lar la 
desestimació.  
 
La Sra.Sánchez l’interromp per demanar respostes concretes a les seves preguntes. 
 
El Sr. Serna en resposta a la primera pregunta sobre la data i núm. de registre d’entrada a 
l’Ajuntament   de Vacarisses del comunicat de l’advocat Xavier Salas i del procurador Carles 
Badia en relació a Ia presentació de taxes al TSJC, diu que això no entra a l’ajuntament sinó 
que va directament als apel·lants.  
 
En resposta a la segona pregunta, data i número de registre d’entrada al TSJC de la 
presentació de costes per part de l’advocat Xavier Salas i procurador Carles Badia, diu que la 
buscarà i li dirà mes tard. 
 
Pel que fa a la tercera pregunta sobre si ha rebut l’Ajuntament comunicat  per part del TSJC 
d’aprovació de Ia taxació presentada per l’advocat Xavier Salas i del procurador Carles Badia, 
torna a dir que això ho reben directament els apel·lants.  
 
La quarta pregunta de si ha rebut l’Ajuntament diligència  del TSJC de trasllat de costes a  Ia 
part apel·lant torna a dir que no. 
 
Pel que fa a la cinquena pregunta sobre si consta aprovació definitiva de la taxació de costes i 
en quina data, el Sr. Serna respon que si que consta, en data  24 de maig de 2013. 
 
En resposta a la sisena pregunta sobre si es té constància de que les hagin fet efectives els 
apel·lants, respon que si que se’n té perquè el Jutjat i el seu procurador els ha avisat de que 
tenien fins el dia 18 per fer efectiu el pagament, cosa que han fet tant de Torreblanca II com de 
la Carena Llarga. 
 
Pel que fa a la setena pregunta, sobre si ha instat l’Ajuntament a través del seu advocat 
l’execució del pagament de les costes, el Sr. Alcalde respon afirmativament, que ara 
l’Ajuntament reclama al Jutjat que ens pagui, que no pot concretar data, que s’està demanant 
des del dia 18 que es té la notificació del pagament. 
 
Intervé el Sr. Secretari qui explica que ja se’ls ha fet arribar el compte corrent per a que facin 
l’ingrés. 
 
La Sra. Sánchez demana que se’n deixi constància un cop es faci efectiu. 
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El Sr. Serna adreçant-se a la Sra. Sánchez li demana que el mateix èmfasi que ha posat per 
saber si tant la Carena Llarga com Torreblanca II han pagat o no a l’ajuntament, el tingués per 
tot el que té a veure amb l’ajuntament. 
 
Pren la paraula la Sra. Sánchez, qui diu que la Carena Llarga i l’Associació de Torreblanca II                  
no en son els responsables, sinó que ho son a títol personal el Sr.Serna i el Sr. Juan Fuentes, i 
dona la casualitat que el Sr. Serna és regidor de la corporació, corporació que no ha insistit 
prou en cobrar aquests diners i això sinó s’arriba a cobrar té un nom i per això vetllem per a 
que es faci. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui diu que això s’està reclamant des de el primer dia. 
 
La Sra. Sánchez respon que s’ha fet a instància seva, si l’equip de govern ha insistit és perquè 
ells han apretat, sinó no vol ni pensar en com hagués acabat. 
 
El Sr. Serna li respon que segur que no s’acabaria com han acabat moltes de les coses mentre 
ella governava. 
 
La Sra. Sánchez demana al Sr. Serna que s’acostumi a defensar les coses amb arguments i no 
com sempre criticant als altres, doncs ells posen l’èmfasi en el que els sembla que l’han de 
posar, però el que no pot ser és que ell es defensi amb acusacions. 
 
El Sr. Serna li respon que pel que fa al tema de Torreblanca II en té almenys dos-cents 
d’arguments i li pot enumerar. 
 
La Sra. Sánchez li respon que no cal, que ella només vol que paguin el que deuen, doncs 
l’ajuntament encara no ha cobrat, que és el que a ells els interessa, doncs son diners de tots 
els ciutadans. 
 
El Sr. Serna li respon que estigui tranquil·la que els diners ja arribaran. 
 
Adreçant-se al Sr. Alcalde la Sra. Sánchez diu que si l’Ajuntament no insta l’execució, per molt 
que ells hagin pagat, no es cobra i si transcorre un termini prescriu. 
 
 
Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde per respondre les preguntes presentades al Ple pel 
ERC. 
 
La primera pregunta en relació a la ràdio, que també ha estat formulada al Ple pel PSC, diu que 
els donaran la resposta per escrit abans d’un mes, doncs no els ha estat possible mirar-s’ho 
perquè el departament ha estat sota mínims. 
 
La segona pregunta en relació al cost total de la Festa Major Petita del 2013 i Festa de la Vaca 
2013, la respon el Sr. Alburquerque, qui explica que el cost de la Festa Major Petita que porta 
inclòs el cost de la Festa de la Vaca i el dels avis, joves, els actes d’esports, etcétera,  ha estat 
de 16.167, 56 €. 
 
El Sr. Masana diu que ell ho demanava per separat. 
 
El Sr. Alcalde reitera que tant el VIMVA com totes les curses i actes d’esports, la trobada dels 
avis i la Festa de la Vaca, estan dins de la Festa Major Petita.  
 
Pel que fa a la Festa de la Vaca el Sr. Alburquerque diu que el cost ha estat d’uns 2.500 €, dels 
quals uns 900 €  pel cost de la vaca  i uns 1.600 € per la trobada gegantera. 
 



 32 

Segueix dient que pel que fa a l’any 2012 les despeses de la Festa Major Petita van suposar 
11.947 € , i el 2011 van ser de 10.800 €, el 2009 entre joventut i cultura es van gastar 25.000 €, 
quan ja hi havia crisi, i el 2010 uns 13.000 €. Explica que aquests anys se n’han gastat uns 
16.000 € incloent-t’ho tot. 
 
El Sr. Masana li respon que 16.000 € en plena crisi és molt. 
 
El Sr. Alburquerque li diu que l’anterior equip de govern se’n va gastar 25.000 en només dues 
regidories. 
 
A continuació pren la paraula el Sr. Gibert per respondre la pregunta número 4 en relació al 
cost total del dinar dels avis i diu que ha estat de 6.985 €, i que a més s’ha celebrat el desè       
aniversari del Casal de la Gent Gran coincidint amb el dinar i ha tingut un cost de 1.688 € pel 
grup que es va portar i un detallet que es va donar, per tant en total son 8.673 €. Per altra 
banda comenta que hi van anar 260 persones grans al dinar i celebració del desè aniversari del 
Casal de la Gent Gran. 
 
Pel que fa a la cinquena pregunta sobre quantes sancions s’han posat des de principi d’any fins 
avui dia per l’incompliment de la normativa de la recollida dels excrements a la via pública, 
explica que de sancions no se n’ha posat cap, que l’any passat es va iniciar una campanya des 
de la Regidoria de Sanitat amb l’objectiu de conscienciar tots els propietaris d’una tinença 
responsable i una de les obligacions és el tema de recollida d’excrements. Segueix dient que 
aquesta campanya en cap moment ha tingut una finalitat recaptatòria ni de sanció, doncs les 
campanyes que sol fer aquest ajuntament i la majoria d’ajuntaments son campanyes de 
sensibilització i conscienciació dels veïns sense cap afany recaptatori ni sancionador. Pel altra 
banda diu que és molt difícil que el propietari d’un gos, si veu un agent, no reculli els 
excrements, però tenint dos agents per torn, no es pot tenir un agent controlant a tots els 
gossos que surten a passejar per Vacarisses. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Llorens per respondre la sisena pregunta en relació a quines accions 
s’han pres des de l’Ajuntament per evitar la circulació de motocicletes a la zona del Mimó i al 
Parc Natural de Sant Llorenç. Explica que pel que fa referència al Mimó, a l’acta que avui s’ha 
aprovat es contemplen una sèrie d’accions que tenien a veure amb el conreu dels camps de 
l’entorn i per no repetir-se comenta que des de el darrer Ple fins avui, arrel de la reunió amb el 
Cap d’Àrea de Medi Natural, es va acordar que tot i que la responsabilitat d’aquest control corre 
a càrrec dels agents rurals perquè la zona del Mimó és zona PEIM, calia intensificar les 
mesures de senyalització de que es tracta d’una zona a protegir. Segueix dient que ja disposen 
de les mesures que aplicaran , per una banda a l’entrada del Mimó s’instal·larà un rètol 
advertint de que es tracta d’un espai d’interès natural de la muntanya de Montserrat 
corresponent a la finca del Mimó. Explica que hi ha una salutació que diu “ Benvinguts, 
respecteu l’entorn, s’adjunta un mapa que explicita l’abast de la propietat i al costat una sèrie 
de senyalitzacions que tenen a veure amb tenir cura del medi ambient i una en particular que 
indica la prohibició de circular amb motocicletes. Segueix dient que els seguiment el faran els 
agents rurals amb la col·laboració, quan s’escaigui, de la Policia Local de Vacarisses, i que ja 
disposen dels tres pressupostos per a aquest rètol i deu unitats puntuals amb el símbol explícit 
de prohibició de circulació de motocicletes en tot l’entorn. Per acabar diu que un cop rebuts els 
tres pressupostos s’implementaran tant aviat com sigui possible.  
 
Pel que fa a la setena pregunta sobre quina previsió té l’equip de govern pel tancament de 
l’abocador, respon que no té una resposta contundent, immediata ni clara, doncs la previsió 
l’haurien d’ubicar cap al 2015 o 2016, segons la documentació que en el seu moment va 
presentar l’empresa Hera -Tratesa a la Generalitat ,on sol·licitaven una modificació substancial 
de l’autorització ambiental atorgada. Segueix dient que han rebut la resposta aquests dies, i la 
previsió és aquesta entorn finals del 2015 o 2016. Explica que aquest paràmetre varia, doncs 
qui té competències per atorgar aquest canvi no substancial de l’autorització ambiental es la 
Generalitat i està condicionat pel nombre d’entrades i que per tant la situació en que es troben 
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és la mateixa que l’anterior equip de govern es va trobar el 7 de desembre de 2009, quan per la 
mateixa filosofia de treball varen presentar  Tratesa un canvi no substancial de l’autorització i 
aleshores se’ls va comunicar que s’acceptava. Segueix dient que l’anterior equip de govern va 
ser massa optimista quan al final de la legislatura varen convocar els veïns per celebrar la 
clausura de l’abocador, doncs no va ser així, sinó que fins i tot la Generalitat ha autoritzat dins 
del marc de les seves competències aquest canvi no substancial. 
 
 
El Sr. Masana demana la paraula per fer una aportació sobre el tema. Comenta que des de 
Esquerra Republicana s’ha presentat una proposta de resolució al Parlament, després de 
posar-se en contacte amb Prou Pudors, considerant que l’ajuntament no els donava les 
respostes que els havia de donar respecte al CTR i l’abocador. 
 
El Sr. Alcalde li demana si han anat a l’ajuntament demanant explicacions. 
 
El Sr. Masana li respon que no, que ho han demanat als Plens i que a més no convoquen la 
Comissió de Seguiment de l’Abocador. Segueix dient que van entrar unes preguntes al 
Parlament, que han derivat en una proposta de resolució que insta al Govern de la Generalitat: 
 

- El tancament immediat de l’abocador de Coll Cardús de Vacarisses i que en el cas que no 
pogués fer-se de manera immediata el Govern presentarà un calendari de tancament de la 
instal·lació amb una data màxima d’inicis del 2015. 
- Continuar intensificant els controls sobre l’abocador de Coll Cardús fins que sigui 
clausurat i també del CTR, per tal de vetllar per què les mesures correctores per evitar les 
pudors estiguin actualitzades i proposar-ne d’altres que es facin necessàries per evitar les 
molèsties als veïns. 
-  En el marc de la revisió del Pla de Residus s’estableix una normativa sectorial per evitar 
l’impacte olorífic d’aquest tipus d’instal·lacions de residus. 
- Crear una Comissió de Seguiment de l’abocador de Coll Cardús formada per l’Agència 
Catalana de Residus, l’Ajuntament de Vacarisses i l’Associació Prou Pudors. 

 
El Sr. Masana comenta que la novetat d’aquesta proposta de resolució és que està pactada 
amb Convergència i Unió i  per tant s’haurà de tirar endavant. 
 
El Sr. Alcalde li respon que aquestes son les mateixes dades que ha dit el Sr. Llorens. 
Comenta que es va fer una instal·lació d’un CTR que va costar 100 milions d’euros i no 
funciona, i que tots els acords es van prendre per l’anterior equip de govern. Explica que 
aquesta setmana van estar allà i sembla que estan disposats a tancar la planta de la MOR del 
CTR  perquè no funciona el sistema de tecnologia, diu que suposa que hi ha hagut massa 
polítics que hi han intervingut i s’ha fet una instal·lació que no és sostenible. perquè d’aquest 
CTR se’n recupera només un 6% de residu, tot el demés se’n va a l’abocador, havent invertit  
100 milions d’euros i amb un cost del tractament de 50 o 60 €, per tant diu que no sap si és 
sostenible. A més, segueix dient que tot el sistema de tractament que s’està fent al CTR no 
funciona, i ara estant mirant de treballar d’una manera diferent perquè el CTR s’ha dissenyat de 
manera experimental, i l’Ajuntament de Vacarisses també en té la culpa, igual que el Consorci 
de Residus, el Consell Comarcal i tots els ajuntaments. 
Per altra banda comenta que aquesta setmana, s’ha contractat una empresa conjunta per 
treure el tema d’olors tant del CTR com de l’abocador i atacar punt per punt individualment. Pel 
que fa a les mesures del Parlament, és el mateix que han contestat ells,  diu que hi ha 638.000 
m3 que per les entrades que hi haurà, es preveu el tancament pel 2015 o 2016. Explica que al 
CTR s’estan formant compostos perquè no treballa bé, la porqueria està massa dies allà dins, 
diu que ara continuen les olors però que ha disminuït la intensitat i que espera que funcionin 
totes les mesures que s’estan prenent, doncs som els primers interessats. Explica que quan 
tots els residus entraven a l’abocador no feia la pudor que fa ara. 
 
A continuació passen a respondre les preguntes presentades pel Grup Municipal PSC. 
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Pel que fa a la primera pregunta en relació a les despeses de la ràdio, el Sr. Alcalde diu que ja 
els faran arribar la resposta. 
 
Pel que fa a la segona pregunta en relació a quina previsió de despesa es té per al 
funcionament ordinari del servei de ràdio municipal per a l’any 2013 i quina és la previsió 
d’audiència, el Sr. Alburquerque respon que la radio funcionarà amb voluntariat, per tant la 
despesa serà pràcticament nul·la, i la previsió d’audiència no li sap dir doncs li podria dir que 
6.000 habitants. 
 
Pren la paraula la Sra. Sánchez qui diu que ella només demana la previsió i que una altra cosa 
és que es compleixi. 
 
El Sr. Alburquerque li respon que aquesta pregunta no es pot plantejar per una cosa que acaba 
de començar fa tres dies i que a més no son una empresa privada que puguin fer estudis de 
mercat ni previsions per saber l’audiència que tindrà d’aquí un mes o quatre. Segueix dient que 
es tracta d’una radio municipal petita, que encara no ha començat ni a volar, i que s’està 
treballant per començar a fer   programes   de producció   pròpia ,i dient això   sembla   que se 
n’ enfoti, pero si això li pregunta d’aquí a un any potser li podrà dir alguna cosa. 
 
La Sra. Sánchez li respon que les previsions son prèvies i que es fan abans. 
 
El Sr. Alburquerque li torna a dir que no poden fer estudis de mercat sobre l’audiència de la 
radio municipal. 
 
La Sra. Sánchez comenta que acaben d’aprovar un pressupost i la seva pregunta és quina 
previsió en el pressupost d’enguany s’ha destinat a la radio. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui explica que una cosa és el ferro, és a dir la maquinaria que s’inclou al 
pressupost, i l’altra la previsió del cost de manteniment, i això ja li ha contestat el regidor, es vol 
que siguin voluntaris els que la tirin endavant. 
 
La Sra. Sánchez diu que entén que el cost del personal, si son voluntaris, sigui zero, però hi 
haurà altres despeses. 
 
El Sr. Alcalde diu que aquestes altres despeses estan incloses en la primera pregunta que li 
han contestat que ja li donarien.  
 
La Sra. Sánchez diu que han posat en funcionament una ràdio sense fer previsions i sense 
saber què els costarà. 
 
Intervé el Sr. Alburquerque qui explica que s’han comprat aparells que encara no s’han 
computat, perquè una emissora es pot fer de moltes maneres, de manera més casolana o 
menys, pot ser més sofisticada amb molts aparells o no, i diu que la seva regidoria arribarà on 
pugui arribar, i a partir d’aquí es farà una valoració del que pot costar el manteniment de 
l’emissora, però que el cost del personal, que és el més important d’una emissora ,serà zero. 
 
La Sra. Sánchez diu que no entén perquè s’ofenen amb les preguntes. 
 
El Sr. Alcalde li respon que no és que s’ofenguin, sinó que a ella no li agraden les respostes. 
Explica que les preguntes s’analitzen i es preparen uns dies abans del dia del Ple, i el que van 
entendre que demanava eren les despeses de funcionament, que seran la neteja, el llum i poca 
cosa més, i pel que fa a la inversió en equips ja li donaran per una altra banda amb costos 
exactes. 
 
Pren la paraula el Sr. Gibert per respondre la tercera pregunta en relació a l’import de la 
despesa que ha originat a l’Ajuntament el viatge de l’Alcalde i 5 regidors a Navarra per 
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l’intercanvi de l’Escola Municipal de Música, i diu que han estat 167,32 € en concepte de gasoil 
i peatges. Adreçant-se a la Sra. Sánchez li pregunta si és això el que demanen. 
 
La Sra. Sánchez li respon que ja saben llegir i es preparen les preguntes. 
 
El Sr. Gibert li respon que només li feia un aclariment i volia ser més explícit. 
 
La Sra. Sánchez li respon que ella no li demana res mes, que a preguntes concretes vol 
respostes concretes. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui en relació a la quarta pregunta respecte a les obres de Torreblanca II i 
Carena Llarga, diu que poden anar a consultar quan vulguin l’informe demanat per l’Ajuntament 
sobre la mala execució dels trams de formigó dels carrers de les dues urbanitzacions, així corn 
els informes tècnics de la direcció facultativa i executiva. Segueix dient que es troben en 
aquesta situació per mala gestió de l’anterior equip de govern, doncs el plannig de l’obra se’l 
van carregar des del primer dia, ja que tenien que començar les obres per Carena Llarga i van 
començar per dalt, i per tant l’ajuntament no pot apretar molt en quan a dates de tancament 
d’obra, i tot i que ells volien tancar a finals de juliol de l’any passat, l’ajuntament no va voler 
perquè per exemple hi ha el formigó tot esquerdat. Explica que l’informe demanat deia que 
s’havien d’arreglar la meitat de carrers, doncs tenen deficiències importants, i el fresat s’ha de 
fer amb bon temps i per això s’ha esperat fins ara; de totes maneres diu que en principi a finals 
de juny tot el tema de reparacions de Torreblanca estarà resolt, l’ajuntament haurà de fer 
algunes actuacions, doncs tots els preus contradictoris que els demanaven a Fomento 
multiplicaven el preu per 3, per tant ho faran ells un cop acabin. 
 
Pren la paraula la Sra. Sánchez qui demana un aclariment en relació a l’informe sobre la mala 
execució del formigó. Demana si n’hi ha un d’independent que van comentar a la comissió 
informativa, i si els tècnics de l’ajuntament,  la direcció executiva i facultativa també han 
informat sobre això. 
 
El Sr. Boada respon que tractant-se d’una mala execució els nostres tècnics també son 
responsables, i és per això que es va buscar un informe d’una empresa a part. Explica que ells 
ja no van posar formigó, sinó asfalt, com per exemple al carrer de la Rasa, que ha quedat bé, i 
per tant potser el formigó no hagués calgut. 
 
Pel que fa a la cinquena pregunta sobre quantes persones han assistit al dinar dels avis de la 
Festa Major Petita i quin ha estat el cost econòmic que ha suposat l’organització d’aquest acte, 
el Sr. Gibert explica que això és el mateix que ha demanat el Sr. Masana. 
 
 
Intervé el Sr. Méndez qui, adreçant-se al Sr. Serna li fa les següents preguntes: 
 
- Alguns veïns li han comentat que al camp de futbol de Torreblanca II des de ja fa uns anys hi 
ha un problema amb la reixa que envolta el camp, i ara mateix, des del principi de la legislatura, 
el problema encara hi és ,i demana saber quan es solucionarà, doncs la gent que juga a 
petanca té por de patir un cop. 
 
- Quan i on s’instal·laran aquestes noves pistes de petanca que comenten al Terme? 
 
- Tenen previst fer alguna actuació a la pista poliesportiva del Ventaiol? Doncs té queixes dels 
veïns i també perquè sembla que hi ha alguns nois que fan de les seves. 
 
Per altra banda, adreçant-se al Sr. Alcalde li fa preguntes sobre Torreblanca II: 
 
- Quan està previst acabar amb les obres, doncs ha contestat que cap a finals de Juliol? 
 
- Quin mes es preveu passar l’últim rebut als veïns? 
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- Quants veïns han pagat i quina quantitat en total? 
 
- Quants no han pagat res i de quina quantitat es tracta? 
 
- Quants han pagat a terminis i quan queda per pagar? 
 
- Quin és l’import total del que ha pagat l’ajuntament? 
 
- Per quan tenen previst reunir-se amb el veïns de Torreblanca II i la Carena Llarga, i en el cas 
de que no ho fessin, perquè? 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde, qui diu que té tota la informació que li demana                                                  
i que ja li donaran tots els imports concrets . Pel que fa a la data de finalització diu que l’ordre 
que s’ha donat és que per la festa major, o com a molt el 15 d’agost, totes les casetes estiguin 
fora, i pel setembre o octubre liquidar, el problema és que mentre hi siguin ells no poden entrar 
uns altres. Pel que fa a una reunió amb els veïns de Torreblanca II diu que tenen previst fer-la 
abans d’enviar el rebut. 
 
Intervé el Sr. Serna per respondre les preguntes del Sr. Mendez i diu que en relació a la xarxa 
del camp de futbol de Torreblanca II té el pressupost des del mes de setembre, però l’actuació 
dels vestuaris es va passar del pressupost i segueix sent insuficient, doncs s’està intentant 
solucionar l’entrada d’aigua als vestuaris, i tot això l’ha impedit poder posar la xarxa. Segueix 
dient que espera poder posar-la per la festa major de Torreblanca II. 
Pel que fa a les pistes de petanca, diu que té el pressupost però l’equip de govern tenia 
intenció de posar-les dins del camp de futbol, i quan es va començar a negociar amb els 
possibles gestors del Club, aquests no hi estaven d’acord i per això no estan executades. 
Segueix dient que ara que s’estan solucionant els temes del Club i del poliesportiu creu que 
podrà executar-les durant el mes de juny. 
En relació al Ventaiol, explica que en el pressupost de l’any passat tenia una partida per a 
reparar els vestuaris de Can Serra i de Torreblanca II, i aquest any farà el Ventaiol, tant els 
vestuaris, com el filat, la pista, etc..., i que el problema és que no tenen més personal. Segueix 
dient que van entrar al vestuari rebentant la porta, van arrencar la instal·lació elèctrica, els 
lavabos, estants, fent una destrossa, i que amb la partida que hi ha al pressupost intentaran 
arreglar-ho tot i posar una porta anterior al vestuari perquè si volen entrar l’hagin de rebentar 
primer. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui fa les seves preguntes: 
 
- Diu que li agradaria saber qui ha escrit l’article d’opinió d’UIPV a la revista el Terme, doncs li 
sembla que travessen alguna línia vermella, fent brometes amb el nom, es deixen la C de 
Catalunya, i que si volen també poden fer brometes amb el seu nom dient unió d’interessos per 
Vacarisses, doncs ho troba greu. Per altra banda, quan diuen  “ que podem esperar de la Sra. 
Sánchez”, ella sabrà què en poden esperar, què poden esperar d’ell, i també es podrien 
preguntar què en poden esperar d’ells, i si volen pot dir el que pensa la gent d’ells. 
Per una altra banda comenta que hi diu “integrants d’un consistori que prometia sous 
importants”, i demana saber si es referien a ell.  
 
Intervé el Sr. Alburquerque qui diu que ell també podria portar al ple tot el que ells treuen al 
poble i dir les mentides que diuen, però no ho faran, doncs si ells tenen informació l’han de 
transmetre sense dir animalades. Adreçant-se al Sr. Masana li diu que es tracta d’una 
apreciació  del partit i que no li contestarà, i que la propera vegada que Esquerra tregui un 
pamflet al carrer ell també l’analitzarà i traurà les mentides,  doncs no pot dir animalades quan 
realment no se n’entera de les coses. 
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El Sr. Masana li respon que si parlen de no enterar-se’n ell guanya, però el que ell vol saber és 
si es refereixen a ell, doncs quan ell estava a l’ajuntament, només un any va estar a jornada 
sencera, fent la seva feina, i per tant estan mentint. 
 
El Sr. Alburquerque li diu que si creu que no és ell no se n’ha de preocupar. 
 
El Sr. Masana respon que el proper escrit, que també farà el partit, li dedicaran al Sr. 
Alburquerque sobre la seva primera etapa com a regidor d’incultura de l’ajuntament. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui diu que ells en cap moment han manipulat la revista, però hi ha tota 
una pàgina de la revista del Sr. Aguilera en contra d’ell i que això és pitjor que tot el que pugui 
dir, doncs això es va deixar publicar amb noms i cognoms. 
 
El Sr. Masana comenta que tots els articles d’Esquerra Republicana van signats amb un nom. 
 
El Sr. Boada li respon que a l’anterior legislatura la seva companya no hauria d’haver permès 
que es publiqués aquell article. 
 
El Sr. Masana li respon que hi està d’acord i que ja li va fer saber, però fa uns sis mesos es va 
aprovar que hi hauria preguntes a la revista i encara no s’ha tirat endavant. Torna a dir que això 
és passar una línia vermella, i com ell diu ,en algunes ocasions en política no s’hi val tot. 
 
El Sr. Boada diu que no sap que deu haver passat abans de la línia vermella. 
 
Torna a prendre la paraula el Sr. Masana i adreçant-se al Sr. Gibert li diu que en el passat 
Consell Escolar Municipal li va dir que no podia parlar de política allà, i ara li vol preguntar si 
troba ètic parlar de política en un dinar d’avis, o si en una festa major es pot posar un estand i 
parlar de política, i per cert, moltes de les coses que deien allà no les han fet. Segueix dient 
que al Consell Escolar Municipal li va retirar la paraula sent el president perquè estava fent una 
opinió política, sent ell un representant polític, o es que potser el Sr. Gibert està al Consell com 
a pedagog ? 
 
El Sr. Gibert li respon que li va traure la paraula perquè es va sentir ofès, i ja li va comentar allà, 
doncs amb els problemes que han tingut amb el menjador havent fet un treball dia a dia, des de 
les AMPAS, la Comissió de menjador, per aconseguir que el menjador rutllés, a més quan 
intervenen les Ampes tots valoren l’esforç que s’ha fet ,en canvi quan ell demana la paraula diu 
“jo no estic en contra del que han fet les Ampas sinó del que ha fet l’Ajuntament”. 
 
El Sr. Masana diu que no es cert que digués això. 
 
El Sr. Gibert respon que si no va dir això, ell ho va interpretar així, i quan s’està treballant per 
solucionar problemes importants és molt desagradable que surti un regidor i li digui “vostè ho 
ha fet fatal”, és per això que es va enfadar, es tracta d’una reacció humana, i potser en aquell 
moment es va precipitar i no li costa reconèixer-ho ,però vol que entengui el context  de com va 
anar tot. Pel que fa a si fan política o no en el dia de la gent gran, diu que ell des de fa molts 
anys té el costum de dir quatre paraules, i aquest any també ho va fer, sense anomenar cap 
partit, va dir “a alguns partits no els sembla bé que es faci aquest dinar”, i diu que es lliure de 
fer-ho igual que ell és lliure de fer política al Consell Escolar. Per acabar el Sr. Gibert demana 
al Sr. Masana que quan vegi en un Consell Escolar que hi ha una feina, no només per part del 
tècnic i del regidor, sinó de tot un col·lectiu de gent i Ampas , valori el conjunt i no vagi a atacar 
l’ajuntament per sistema, doncs així no s’arreglen les coses. 
 
El Sr. Masana diu que ja sap que ell no ha anat així amb el tema del menjador, i sap que ha 
anat a l’ajuntament a parlar-ne i què va passar, i també que al cap d’un temps el va trucar, i ell 
no havia dit res. Segueix dient que ell fa política on li dona la gana perquè és un representant 
polític, i fer política és des de que surts al carrer i decideixes si aquell banc ha d’anar allà o no, 
o si en comptes d’un pi hi ha d’haver un avet, tot és fer política.      
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El Sr. Gibert li respon que en un Consell Escolar en que hi ha pares, Ampas, Escoles, la gent 
n’està cansada de política, anem a solucionar problemes. Segueix dient que és cert que el Sr. 
Masana va anar a l’ajuntament a demanar informació sobre el menjador, però té el costum 
d’anar directament al tècnic, i aquest no és el camí, doncs ha d’anar al regidor o bé fer una 
instància, que és el que els feien fer a ells quan estaven a la oposició, per qualsevol tema.  
 
El Sr. Masana explica que a vegades prefereix parlar amb els tècnics, perquè aquests et donen 
una explicació tècnica, que ell es creu, i no passa d’aquí. Diu que els problemes els generen 
ells si quan va a parlar amb un tècnic aquest li diu que no pot parlar amb ell i que ha de fer una 
instància, doncs si la tècnica li hagués explicat el que li havia d’explicar, la cosa s’hagués 
acabat allà. 
 
 
Pel que fa a la radio municipal, el seu prec es que sigui una radio oberta a tothom, gent, entitats 
i que s’hi pugui fer de tot. El que li preocupa és perquè s’ha posat en funcionament la radio 
municipal sense un reglament de funcionament. 
 
El Sr. Alburquerque respon que el reglament de funcionament de la radio, com altres coses que 
penjaran d’aquest, com ara assegurança pels voluntaris, etc…es portarà al proper Ple, doncs 
s’està mirant quin pot ser el millor reglament per un municipi petit com Vacarisses. 
 
El Sr. Masana diu que ell creu que s’hauria de fer al revés primer aprovar el reglament i 
després posar en marxa la radio. 
 
Pel que fa a la subvenció dels llibres de text , el Sr. Masana demana saber què es pensa fer 
amb el sobrant, doncs diu que ell ja s’ha perdut. 
 
El Sr. Boada li respon que es donarà a les escoles. 
 
El Sr. Masana demana perquè es dona a les escoles i no a les Ampas, per exemple. Diu que a 
més aquest any s’han tornat a posar 40.000 € al pressupost, sabent que només se’n gastaran 
25.000, i això sembla una subvenció a les escoles tapadeta. 
 
El Sr. Gibert respon que si sobren seran  uns 15.000 euros, que aniran a parar als tres centres 
en funció del nombre d’alumnes. Diu que ben aviat tindran una reunió amb els equips directius 
per parlar-ne. Segueix dient que efectivament han posat 40.000 €, i ho han fet perquè amb els 
nous barems aprovats en la segona convocatòria s’ajudarà a molta més gent i es donaran 
molts més diners. Segueix dient que per altra banda, a l’Institut es va fer una previsió molt a la 
baixa i la previsió per aquest any és que hagin de pagar més diners els pares.   Pel que fa a 
això que ha dit de la subvenció camuflada, li vol dir que el sistema que tenien ells  
d’universalització de llibres també era una subvenció camuflada, doncs exactament igual que 
fan ells, una part dels diners els rebia directament l’escola, per tant ara no han de criticar-ho. 
 
El Sr. Boada adreçant-se al Sr. Masana li demana que quin problema hi ha en que ho rebin 
l’institut i les escoles. 
 
El Sr. Masana li respon que el petit matís és que no és el mateix un institut o una escola que un 
AMPA, doncs a vegades les Ampas tenen prioritats diferents, per tant ell creu que s’haurien de 
posar d’acord les escoles amb les Ampas en el destí d’aquests diners. 
 
El Sr. Gibert li respon que en última instancia  aquests diners revertiran en els nens, i per tant, 
l’Ampa i els nens també en sortiran beneficiats, és un benefici per la comunitat  educativa de 
cada centre. 
 
Torna a prendre la paraula el Sr. Masana qui vol fer un prec en relació a la festa major petita i 
diu que traient la Festa de la Vaca de la Festa Major Petita hi ha sortit perdent, tant la festa de 
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la vaca com la Festa Major Petita, doncs sap que hi ha regidors que veuen  amb bons ulls que 
la festa de la vaca estigui dins la festa major petita , i és el més lògic. A més diu que hi ha hagut 
un desgavell ,doncs la festa de la vaca s’ha passat a una setmana abans i a Can Serra hi havia 
la fira de Maig ,i  es va aixafar, encara que per sort es van posar d’acord amb l’associació de 
veïns. En aquest sentit diu que la festa major ha perdut molt públic, igual que la festa de la 
vaca, i el seu prec és que es tornin a juntar aquestes festes, que s’entenguin, s’estalviaran 
diners, etc… 
 
El Sr. Alcalde li explica que la Colla Gegantera demanaven  exclusivitat en tot,  i ell mateix 
juntament amb el regidor van tenir quatre reunions amb ells per parlar-ne. Els van dir que a 
l’haver posat la festa dels avis per mig havien perdut 600 euros del bar, i  l’ajuntament els va dir 
que cap problema, que ja posaría els 600 €. També deien que com que la gent cada vegada 
participa menys no volien assumir el risc, i l’ajuntament  va posar més diners per fer front a la 
despesa de la vaca. La bona voluntat per posar la festa de la vaca dins la festa major hi era, 
però la proposta de separar la Festa de la Vaca va ser de la Colla Gegantera, no de 
l’ajuntament, perquè volien exclusivitat d’espais. 
 
El Sr. Masana diu que a banda d’això la festa major petita va estar descompensada, no 
s’aguantava per enlloc, no hi havia res que la lligués, com l’hagués lligat la festa de la vaca. 
 
El Sr. Alcalde explica que hi ha coses a millorar, com quan canta la coral al Castell ,que no se 
sent res, però diu que son les entitats les que han de veure-ho. Tornant al tema de la vaca diu 
que aquest any s’han posat més diners que l’any passat, però quan de dues parts una no té 
voluntat d’entendre’s hi ha problemes, doncs volien exclusivitat en tot, i això no és bona 
voluntat. 
 
Intervé el Sr. Alburquerque qui explica que l’any passat que era el primer que ells governaven, 
la festa de la vaca es va incloure dins de la festa major petita i van sorgir problemes doncs les 
reunions anteriors a la festa pel tema de la neteja, per no cavalcar una cosa amb l’altra, etc… i 
diu que ell aquest any no n’ha vist cap de problema greu, va anar tot dins dels horaris marcats, 
els problemes van aparèixer quan van demanar l’exclusivitat. 
 
Pren la paraula el Sr. Masana qui diu que més enllà de tot això la Festa de la Vaca és la que 
aguanta la festa Major Petita. 
 
El Sr. Alcalde li respon que ells no hi poden fer res amb una entitat que diu que no. 
 
El Sr. Masana diu que mentre ells governin poden seguir fent la festa dels avis, però aquesta 
Festa Major queia en divendres i hi havia dos actes, tots dos a les set de la tarda, dissabte a la 
tarda estava tot massa junt, i la festa dels avis el dilluns, que és festiu, hagués quedat molt bé. 
 
El Sr. Alcalde adreçant-se al Sr. Masana li diu que ara no toca discutir això. 
 
El Sr. Masana diu que només es tracta d’un prec, que es posin d’acord amb la Colla 
Gegantera, sinó la Festa Major Petita tornarà a caure, amb poca participació… 
  
El Sr. Alcalde torna a repetir que mentre exigeixin exclusivitat en tot no s’hi entendran, i això no 
es problema de l’ajuntament ,sinó de l’entitat. 
 
 
 
Pren la paraula el Sr. Reollo qui diu que amb el ple d’avui  arriben a la meitat  de la legislatura, i 
podrien aprofitar per reflexionar cadascun d’ells sobre els resultats que han obtingut fins ara. 
Per altra banda vol felicitar a ASFANEVA pel detall que van tenir en donar 800 quilos d’aliments 
pel rebost de Vacarisses. Segueix la seva intervenció dient que ,igual que el Sr. Masana, no 
està d’acord amb la divisió de la festa major petita, doncs va quedar coixa. 
 



 40 

A continuació fa els següents precs: 
 
- L’asfalt de la C-58 cada dia està pitjor, sobretot a la sortida del túnel en direcció a Terrassa, i 
ja que s’està fent l’esforç en dies de pluja de controlar la disminució d’accidents amb la 
disminució de carrils posant cons, també s’hauria de tenir en compte l’estat de l’asfalt. 
 
- En l’anterior ple van dir que passats els pressupostos s’activaria el que havien demanat de la 
taula anticrisi, demana que es comenci a moure el tema. 
 
 
 
Pren la paraula la Sra. Sánchez qui demana saber a quines empreses s’ha convidat en el 
procés negociat sense publicitat pels serveis de neteja de zones verdes i quines han 
comparegut. 
 
El Sr. Martin respon que s’ha convidat a totes les empreses de jardineria del municipi i només 
ha respòs una. 
 
Torna a intervenir la Sra. Sánchez qui  vol comentar una noticia que va aparèixer al diari de 
Terrassa on el Sr. Martin va declarar que l’empresa FCC “havia variado los planes iniciales y 
optó por emplear hormigón en el firme de Torreblanca II y Carena Llarga, el hormigón no ha 
resistido  y ahora hay que levantar el material vertido y rehacer todo el proceso.  Fomento 
asumirá el coste de esta remodelación imprevista. Se trata de un fallo del que se tiene que 
responsabilizar la empresa. Desde el anterior ejecutivo pactarorn con la dirección de obras 
sustituir  el asfalto por hormigón, aunque no constaba en el proyecto inicial, se han detectado 
numerosas grietas en el recién instalado firme, i  un informe externo independiente respaldó 
nuestra versió. Aquí comenzó con un toma y daca entre las dos partes que ha acabado por la 
acceptació de la empresa de esta irregularidad, i en el transcurso de los próximos días 
procederán a completar el levantamiento de las zonas con desperfectos”. 
 
La Sr. Sánchez diu que té algunes preguntes, doncs li costa d’entendre que tot el formigó de la 
urbanització estigui malmès, demana si hi ha un informe que avali això, i pregunta què diuen 
els informes de la direcció facultativa i executiva de l’ajuntament al respecte. 
 
El Sr. Martin respon que trobarà les respostes als informes que li faran arribar. 
 
La Sra. Sanchez diu que ja se’ls mirarà, però el que vol saber és si tot el formigó estava 
deteriorat. 
 
El Sr. Martin respon que pràcticament tot. 
 
Intervé el Sr. Alcalde qui explica que l’equip de govern és contrari a posar formigó als carrers, 
doncs ho troben antiquat, i a més a més s’ha pagat un sobre cost de 500.000 €  per posar el 
formigó. Comenta que al posar formigó al carrer s’ha de tallar, i tractant-se d’ un paviment de 
25 centímetres  hauria d’estar tallat a 1/3, uns 9 o 10 centímetres, i ho està a uns 3 
centímetres, per tant està mal executat. Segueix dient que  hi ha punts que son salvables, però 
a banda d’això, quan s’hagi de tirar sal a les pujades més fortes el formigó també es farà 
malbé, com a passat per exemple al carrer Santa Cecília, i com que hi havia trams salvables, 
s’ha negociat, i han arribat a l’acord de posar asfalt. 
 
La Sra. Sánchez diu que per tant no està tot malament, però és igual que s’hi inverteixen uns 
diners perquè paga Fomento. 
 
El Sr. Alcalde diu que l’empresa ho ha fet malament i el que ells  estan fent es defensar als 
veïns. 
 
La Sra. Sánchez respon que el que no han fet malament no s’hauria de fer rectificar. 
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El Sr. Alcalde li respon que es pot solucionar de dues maneres, arrancant-t’ho tot i tornar-ho a 
formigonar amb un cost molt elevat, o bé el que estan fent, i que el que no poden fer és 
acceptar unes obres que fan pena. 
 
La Sra. Sánchez diu que el que més la preocupa  és que han fallat tres mecanismes de control, 
la direcció facultativa, la executiva, i l’empresa externa que ha fet les proves i assajos del 
formigó ... 
 
El Sr. Alcalde li respon que ells també van fallar decidint posar formigó. 
 
La Sra. Sánchez diu que la decisió ve avalada pels tècnics als que ell va encarregar el projecte 
i que hi han treballat tota la vida. 
 
El Sr. Alcalde diu que al projecte no hi deia formigó. 
 
La Sra. Sánchez respon que això ja es va parlar i està signat a cinc bandes en un document 
escrit, que a més diu que no hi haurà cap sobre cost pels veïns. 
 
El Sr. Alcalde explica que en aquell mateix escrit hi ha uns preus contradictoris que ella signa. 
 
La Sra. Sánchez diu que ella no hi entén de preus contradictoris i ha de fiar-se’n del tècnic 
contractat. 
 
El Sr. Alcalde, adreçant-se a la  Sra. Sánchez li diu que en altres coses, com en política, segur 
que els guanya, però no en obres, doncs quan accepta un preu contradictori ha de saber què 
firma, doncs va signar un preu contradictori que suposava un sobre cost de mig milió d’euros, i 
era la seva obligació saber el que suposava.  
Comenta que tot aquest projecte s’ha aguantat pels pèls des de l’adjudicació, i ara no té raó de 
venir a defensar algunes coses, i quan es liquidi l’obra ja es veurà el sobrecost, si l’empresa 
reclama més o menys, i que el que està clar és que el formigó no és adequat, per això a cap 
urbanització de Vacarisses se n’ha posat. 
 
La Sra. Sánchez  torna a dir que la decisió de posar formigó no és de l’empresa constructora, 
sinó dels tècnics de la direcció facultativa i executiva contractats per l’ajuntament, que son les 
persones de qui els polítics que no hi entenen de determinats temes han de fiar-se’n. Per tant, 
ella, a qui ha de creure es a l’empresa constructora o als tècnics que paga l’ajuntament. 
 
El Sr. Alcalde diu que ell com a usuari ha de demanar el projecte que vol, i que a més es 
podien haver assessorat per altres tècnics, com els de la Diputació, sobretot quan hi ha una 
partida que et suposa mig milió d’euros, que han de pagar els veïns. Si no suposés cap 
increment no hi hauria cap problema , doncs preu per preu que es posi el millor. 
 
La Sra. Sánchez comenta que el problema és que l’equip de govern actual mai reconeix la 
feina que han fet els altres, haurien de ser més humils i reconèixer la feina d’altres persones 
que han treballat en aquest ajuntament honestament.  
Per altra banda diu que lligat amb això vol fer palès la falta de consideració a la que ella es va 
sentir sotmesa dissabte a la inauguració de la radio municipal. Vol felicitar d’entrada les 
persones que han treballat de valent desinteressadament i volen fer funcionar la radio, però diu 
que els seus retrets son, per una banda, que van estar a la porta del castell esperant i el Sr. 
Alburquerque no va presentar als membres de la corporació als components de la xarxa, allà 
presents. Diu que a la organització d’esdeveniments hi ha uns protocols i temes de cortesies i 
d’educació, i tenint-los allà al costat els van ignorar. Segueix dient que li agrairà que en una 
propera ocasió tinguin presents a la oposició, i que per altra banda , lamenta que parlen molt de 
cohesió, de que estan oberts a tothom i a l’acta d’inauguració de la radio municipal no han 
convidat  als membres del Consell de Comunicació.... ja comencen malament, doncs es tracta 
d’uns principis de cortesia i educació. 
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El Sr. Alburquerque li respon que els membres del Consell de Comunicació eren els mateixos 
membres d’altres entitats, per tant no calia fer quatre convocatòries, se’n va fer una  per totes 
les entitats, associacions... 
 
La Sra. Sánchez torna a repetir que no han convidat a aquesta inauguració a membres del 
Consell de Comunicació. 
 
El Sr. Alburquerque demana quins son aquests membres. 
 
El Sr. Alcalde diu que ho senten molt, se’ls ha passat. 
 
La Sra. Sánchez explica que parla de la seva companya Mariana Ríos, que es membre del 
Consell de Comunicació, i no va rebre cap invitació i per tant està molesta. Només els demana 
que es disculpin i en prenguin nota per la propera. 
 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde qui, en referència al tema del formigó diu a la Sra. Sánchez que 
no ha d’agafar-se el que diuen els diaris al peu de la lletra, doncs normalment no son molt 
afortunats. 
 
La Sra. Sánchez diu que ja ho sap, però que el que escriu Unió Independent per Vacarisses 
com a partit és una altra cosa, per tant els demana una rectificació pública d’una cosa que han 
dit aquí que és absolutament falsa.  
Explica que com que ells  sempre han dit que la situació econòmica i financera de l’ajuntament 
és un desastre, que l’anterior govern va deixar l’ajuntament arruïnat, però la situació és la que 
és, s’ha tingut superàvit en cada exercici i l’endeutament de l’ajuntament, dit per l’Alcalde, és 
del 48%. Explica que ella en el seu moment va fer un comentari que ells han tergiversat 
intencionadament ,doncs ella va dir que no estem tan malament com vostès volen fer creure a 
la ciutadania, quan tenim un endeutament del 48 % i la llei en aquest entorn de crisi permet fins 
a un 75%, en cap moment va dir que el PSC  pretén que l’ajuntament s’endeuti un 75 % , i per 
tant demana una rectificació. 
 
El Sr. Alburquerque respon que no pensen fer-la la rectificació, doncs en els fulletons que treu 
el PSC també fan el que volen i no li demanem que rectifiquin. 
 
La Sra. Sánchez diu que una cosa és emetre opinions, arguments, i una altra és mentir 
deliberadament com fan ells, per tant vol que el Sr. Alburquerque li respongui ara, si és cert que 
ella ha dit que vol que l’ajuntament s’endeuti un 75 %. 
 
El Sr. Alburquerque diu que no ho sap. 
 
El Sr. Alcalde explica que el 48 % vol dir 4 milions d’euros, quan abans l’endeutament era de 
mig milió d’euros, i que es clar que encara se’n podrien deure  8 o 9, però s’ha de fer 
previsions, perquè quan tanqui l’abocador parlarem d’un milió menys de pressupost, i no 
podran pujar impostos,i potser tancaran el pavelló i prendran altres mesures, però de moment 
l’ajuntament està posant diners a l’escola de música, a les escoles bressol, per donar el servei, 
i no pot ser que tot siguin costos per l’ajuntament, per les escoles públiques son 850.000 €, per 
tant s’ha de tocar de peus a terra, i si es presten serveis com la festa dels avis i del joves és 
perquè es poden prestar. 
 
Intervé el Sr. Masana qui diu que per tant el 2009 es podia fer la Festa Major Petita que es va 
fer. 
 
El Sr. Alburquerque li respon que això ratlla el cinisme. 
 



 43 

El Sr. Alcalde diu el que ell sempre dirà és que quan l’anterior equip de govern va entrar no hi 
havia endeutament. 
 
La Sra. Sánchez diu que ella ja assumeix el deute, doncs hi ha hagut unes obres, uns ajuts als 
ciutadans i una sèrie de qüestions que no les neguen, però torna a demanar si ells afirmen que 
ella ha dit que pretén que l’ajuntament s’endeuti un 75%. 
 
El Sr. Alcalde li respon que no ho sap què ha dit ella. 
 
La Sra. Sánchez torna a repetir que no ho ha dit mai això. 
 
El Sr. Alcalde li respon que quan el PSC va entrar a l’ajuntament les seves paraules van ser 
que l’ ajuntament no estava endeutat i no servia per res  i per això ara estem on estem. 
 
La Sra. Sánchez, li respon que com que ell no ha estat mai a l’oposició els tracta com els 
tracta.  
Per altra banda diu que té un altre prec, que és que els regidors de la corporació a l’oposició a 
més de nom tenen cara, i els agradaria ser tractats igual com ells els van tractar, i quan posin 
els seus noms i partits polítics també poden posar una foto, referint-se a la pàgina web. 
 
Torna a intervenir la Sra. Sánchez qui adreçant-se al Sr. Serna diu que, parlant de cohesió, 
tenen una entitat molt potent fins ara, com el Club Esportiu, i des de fa temps hi ha nens que 
se’n van a jugar a d’altres municipis. El seu prec és que, si els problemes d’aquest grup de 
pares que van venir a parlar amb el regidor son unes porteries i quatre arreclos, no sap de 
quants diners parlen, però han de posar-hi remei, perquè això se’n va en orris, i a més és 
l’única entitat que utilitza i optimitza les instal·lacions del poliesportiu. 
 
Per acabar vol preguntar a l’Alcalde quan pensa convocar la Comissió de Seguiment de 
l’Abocador . 
 
El Sr. Alcalde respon que al proper ple ja li dirà. 
 
Pel que fa al tema del Club Esportiu tant el Sr. Serna com el Sr. Alcalde responen que estan en 
vies de solucionar-ho. 
 
 
Essent les 23:05 hores, el senyor alcalde - president dóna per finalitzada la sessió de la qual 
estenc la present acta que signo en companyia seva. 
 
 
 EL PRESIDENT, EL SECRETARI, 
 
 
 
 Salvador Boada i Guàrdia Joan Amengual i Tomé 
 
 
 


